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ACTA DE SESSIO DEL RLE DE L'AJUNTAMENT

Identificacio de la sessio:

Num. : 06/2020 
Caracter: ordinari 
Data: 21 de juliol de 2020 
Horari: de 19:00 a 20:20 hores 
Lloc: Sessio plenaria virtual

Hi assisteixen:

ALCALDE-PRESIDENT: Pere Regull i Riba (JxV).

REGIDORS I REGIDORES (per ordre alfabetic):

Ramon Arnabat i Mata (VeC) 
Montserrat Arroyo i Ferrando (PSC) 
Salvador Campama i Romeu (ERC) 
Anna Doblas i Ruiz (JxV)
Montse Espinosa i Sospedra (ERC) 
Eladio Garcia i Lodeiro (C's)
Monica Hill i Gimenez (ERC)
Miquel Medialdea i Guijo (PSC)
Joan Manel Montfort i Guasch (JxV) 
Meritxell Montserrat i Mestres (JxV) 
Ricard Rafecas i Ruiz (JxV)
Maria Ramon i Martinez (CUP) 
Dolors Rius i Marrugat (JxV) 
Francisco Romero i Gamarra (PSC) 
Aureli Ruiz i Mila (JxV)
Pere Sabat i Lluverol (ERC)
Lourdes Sanchez i Lopez (PSC) 
Gemma Urgell i Rocias (ERC)
Noel Vihas i S.errano (CUP)
Ramon I. Zaballa i Serra (PSC)

Excusa la seva absencia:

Cap

Es present el secretari de I'Ajuntament, Eduard Marco i Alberti, i tambe la 
interventora general Lidia Ruiz Ortiz.
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Desenvolupament de la sessio

1. ACTA RLE ANTERIOR. Aprovacio, si s'escau, de Tacta de la sessio plenaria de 

16/06/2020.

S'aprova per assentiment I'acta de la sessio plenaria celebrada el dia 16 de juny de 

2020

SERVEIS CENTRALS I HISENDA

2. 1/2020/HIS_OF. Aprovacio definitive d'unes modificacions d'Ordenances 

fiscals t de preus publics per al 2020; sobre mesures de reduccio tributaria 

derivades de la COVID-19.

La Comissio Informative de Serveis Centrals i Hisenda propose al Pie Municipal el 

dictamen seguent, per al seu debat o aprovacio si escau:

Es va aprovar provisionalment pel Pie municipal, el dia 19 de maig de 2020, 

^expedient de modificacio de diferents Ordenances fiscals reguladores dels tributs 

municipals i preus publics per a Texercici economic de 2020, de conformitat amb el 

que disposa el RDL 2/2004, de 5 de marq, que aprova el Text refos de la Llei 

reguladora de les hisendes locals. L'anunci d'informacio publica es va publicar en el 

Butlleti Oficial de la provincia i en el Diari EL PUNT AVUI, el dia 22 de maig de 

2020.

Concretament, i a consequencia de la greu crisi sanitaria provocada per la 

pandemia de la COVID-19, es va acordar modificar les ordenances fiscals num. 6, 

reguladora de la taxa pel serve! de gestio de residus municipals; num. 9, 

reguladora de la taxa per prestacio de serveis dels mercats municipals; num. 14, 

reguladora de la taxa per ocupacio de terrenys d'us public amb taules i cadires; 

num. 15, reguladora de la taxa per ocupacio de la via publica amb parades, 

barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions, situats en terrenys d'us
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public i industries de earner; i num. 20, reguladora del preu public per prestacions 

de serveis de caire esportiu i en instaMacions esportives.

Consta a ['expedient, certificat del secretari que manifesta que s'ha sotmes a 

informacio publica, pel termini de trenta dies habils, Tacord d'aprovacio provisional 

de la modificacio de les ordenances fiscals esmentades per a Texercici 2020, del dia 

22/05/2020 i fins al dia 7/07/2020.

Durant aquest termini, el senyor Josep Ramon Sogas, en data 7 de juliol de 2020, 

com a vei de Vilafranca del Penedes i com a president de la Junta Local de 

Vilafranca del Penedes del Partit Popular (PP), ha presentat set aMegacions a les 

propostes de modificacio de les seguents ordenances fiscals: num. 2, reguladora 

de la taxa per la prestacio dels serveis d'intervencio administrativa de les activitats 

i instaMacions dels ciutadans i les empreses, a traves del sotmetiment a previa 

llicencia, comunicacio o declaracio responsable, i pels controls posteriors a I'inici de 

les activitats, els controls periodics i les revisions periodiques; num. 5, reguladora 

de la taxa per llicencies o la comprovacio d'activitats comunicades en materia 

d'urbanisme; num. 6, reguladora de la taxa de prestacio del servei de gestio de 

residus municipals; num. 19, reguladora del preu public per escolaritzacio en liars 

municipals d'infants; num. 26, reguladora de I'impost de bens immobles (IBI); 

num. 28, reguladora del I'impost sobre construccions, instaMacions i obres (ICIO); 

num. 30, reguladora de I'impost sobre activitats economiques (IAE). Aquestes 

aMegacions de Josep Ramon s'han de desestimar sense mes consideracions, ja que 

no es refereixen de cap manera a les modtficacions aprovades provisionalment; 

potser per error s'ha presentat en el darrer dia de termini un arxiu que es 

correspon a les aMegacions sobre les Ordenances de 2020 presentades ja en els 

mateixos termes durant la tardor de 2019. Aquestes aMegacions no tenen 

obviament cap relacio amb la reduccio temporal d'algunes taxes i preus publics a 

causa de la crisi de la COVID-19, que son I'objecte de ('expedient sotmes a 

informacio publica.

Durant el periode d'exposicio publica, els serveis municipals d'Esports han detectat 

uns errors, de caracter menor i no rellevant, en alguns preus de I'ordenanga fiscal
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num. 20, reguladora del preu public per prestacions de serveis de caire esportiu i 

en instaMacions esportives.

L'informe tecnic del Cap del Serve! d'Esports d'aquest Ajuntament que consta a 

I'expedient, proposa la correccio d'aquestes errades, segons els detail seguent de 

l'informe:

a) S'han detectat uns errors en alguns dels preus de I'ordenanga fiscal num. 20 

(preus per la prestacio de serveis en instaMacions esportives) corresponents al curs 

2020/2021, provocats per una transcripcio incorrecte en l'informe inicial del servei, 

concretament en els segiients preus (article 4t, apartat 26):

26. Abonament general al complex aquatic (per mes) (aplicacio juliol 2020):

Preu erroni: 41,00 €.

Preu erroni: 20,46 €.

- Adult........

- Gent gran

Preu correcte: 41,82 C 

Preu correcte: 20,87 €

b) Ates que en el Pie municipal, en sessio de 19 de maig de 2020, es va aprovar 

provisionalment, la introduccio d'una Disposicio Addicional, en els termes de reduir 

en un 15 per 100 els preus publics per serveis del Complex Aquatic; I'aplicacio 

d'aquesta reduccio en els preus d'usos puntuals que es cobren directament a la 

instaMacio esportiva i que majoritariament els usuaris la satisfan en metal-lic, 

provoca que els preus resultants no estiguin arrodonits en les decimes. Es per aixo 

que es proposa ajustar els preus actuals als proposals, per aconseguir que el preu 

resultant despres de I'aplicacio de la reduccio aprovada i 1'IVA corresponent estiguin 

arrodonits en les decimes, per facilitar el retorn de canvi i una major agilitat en la 

venda d'entrades, en els termes seguents (article 4t, apartats 28, 29, 30, 50 i 55):

28. Entrada complex aquatic (aplicacio juliol i inici activitats 2020):

- entrada puntual infant

- entrada puntual jove 

entrada puntual adult ...

. preu actual: 3,14 €. Preu proposal: 3,16 €

.... preu actual: 5,32 €.

preu actual: 6,21 €. Preu proposal: 6,22 € - entrada 

puntual gent gran ... preu actual: 3,14 €. Preu proposal: 3,16 C

Preu proposat: 5,30 € -

29. Entrada piscines d'estiu (aplicacio inici activitats estiu 2020):
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- entrada puntual infant

- entrada puntual jove 

entrada puntual adult ..

preu actual: 2,50 €. Preu proposat: 2,53 € 

. preu actual: 3,50 €. Preu proposat: 3,50 € - 

preu actual: 4,00 €. Preu proposat: 3,99 € - entrada 

puntual gent gran ... preu actual: 2,00 €. Preu proposat: 2,04 €

30. Entrada de grup (aplicacio juliol 2020):

Complex Aquatic 

- Infants....... preu actual: 2,55 €. Preu proposat: 2,53 € 

preu actual: 4,97 €. Preu proposat: 4,96 C- joves i adults 

Piscines d'Estiu

- Infants.........

- joves i adults

preu actual: 1,97 €. Preu proposat: 1,99 € 

preu actual: 3,09 €. Preu proposat: 3,11 C

50. Lloguer de pista de padel, per 1 hora o fraccio (aplicacio juliol 2020): 

- Per persona no abonada al Complex Aquatic preu actual:2,49€. 

Preu proposat: 2,48 €

55. Activitats d'iniciacio esportiva al Complex Aquatic, Programa Aigua-Joc 

(Aplicacio inici activitats d'estiu 2020):

- preu setmanal (5 sessions) per activitat preu actual: 60,80 €. 

Preu proposat: 60,82 €

Per tot I'exposat, S'ACORDA:

PRIMER: Desestimar les al-legacions presentades pel Sr. Josep Ramon com a vef de 

Vilafranca del Penedes i president de la Junta Local de Vilafranca del Penedes del 

Partit Popular (PP), referents a les ordenances num. 2, 5, 6, 19, 26, 28, 30, ates 

que majoritariament fan referenda a ordenances fiscals que no ban estat objecte 

de modificacio, i en tot cas parlen d'assumptes radicals diferents a reduccions de 

taxes i preus publics a causa de la crisi de la COVID-19, per la qual cosa no poden 

ser considerades. A mes, aquestes mateixes al-legacions ja van ser presentades el 

desembre de 2019 i van ser desestimades pel Pie municipal.

SEGON: Aprovar la correccio d'errades dels imports esmentats anteriorment 

(transcripcio de I'informe del Cap del Serve! d'Esports), de I'ordenanga fiscal num.
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20, reguladora del preu public per prestacions de serveis de caire esportlu i en 

instaMacions esportives. Es mante i s'aprova definitivament tambe la modificacio 

aprovada de I'Ordenanga num. 20 per la crisi sanitaria provocada per la pandemia 

de COVID-19 de I'Ordenanga, sobre reduccio temporal del 15% del preu public.

TERCER: Aprovar definitivament, una vegada corregides les errades esmentades, 
les Ordenances fiscals reguladores dels tributs municipals i preus publics que van 

ser aprovades provisionalment en la sessio plenaria de I'Ajuntament en data 19 de 

maig de 2020. S'enten aprovat definitivament el text inicial de 19 de maig de 2020, 

amb els canvis corresponents a la correccio d'ofici de Tordenancja num. 20, en els 

termes que s'han transcrit anteriorment.

QUART: Aquest acord es notificara a les persones i entitats que han presentat 

al-legacions o esmenes, i es publicara en la part necessaria en el Butlleti Oficial de 

la Provfncia. En el BOPB i en el portal de transparencia de TAjuntament es publicara 

el text integre de les modificacions de les Ordenances aprovades definitivament.

CINQUE: Contra els presents acords definitius d'imposicio i ordenacio de tributs i de 

modificacio d'ordenances fiscals podran els interessats interposar recurs contencios 

administratiu en el termini de dos mesos comptats des del dia sequent al de 

publicacio en el Butlleti Oficial de la Provfncia.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 19 vots favorables (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 1 VeC, 1 C's) i 
2 abstencions (2 CUP).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que fa dos plens es van aprovar les modificacions 

de diverses ordenances fiscals. Ara cal aprovar-les definitivament perque hi ha 

hagut unes al-legacions que es desestimen perque hi ha hagut un error per qui ha
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presentat ral-legacio i al mateix temps s'aprofita per corregir uns numeros per 
simplificar-los a I'hora de gestionar Tinges,

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) demana a Tequip de Govern que faci un seguiment de 

Taplicacio de Tordenanga fiscal numero 14, ja que sembla que hi ha algun 

establiment que no acaba de complir la normativa.

Aixi mateix manifesta que no enten perque costa tant modificar Tordenanga de 

llicencies urbanistiques

La Sra. Maria Ramon (CUP) anuncia que s'abstindran

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que el vot del seu grup sera favorable, igual 
que en I'aprovacio provisional.

3. 17/2020/HIS_MP. Aprovacio de ('expedient 17/2020 de modificacio de credits 

del pressupost municipal de 2020 (suplements de credits i credits extraordinaris).

La Comissio Informative de Serveis Centrals i Hisenda proposa al Pie Municipal el 
dictamen sequent, per al seu debat o aprovacio si escau:

Ates que els diversos serveis han redactat els informes en els quals es justifica la 

necessitat de suplementar i crear noves aplicacions pressupostaries, pel normal 

funcionament de diversos serveis, derivades de noves necessitats sorgides.

Tenint en compte que Texpedient es tramita per raons de necessitat, plenament 
justificades, conforme el que disposa ('article 177 del Reial decret 2/2004, de 5 de 

marg, pel qual s'aprova el text refos de la Llei reguladora de les hisendes locals, els 

articles 35 a 37 del Reial Decret 500/90, i la Base 11 de les Bases d'Execucio del 
pressupost.

ACORD:
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PRIMER: Aprovar inicialment ['expedient de modificacio de credits num. 17/2020 

en la modalitat de credits extraordinaris i suplements de credit, d'acord amb el 

detail seguent:

i

Ir. Modaiitat: Credit extraordinari

Despeses a finangar:

Credits
totals

consignats

Aplicac'16 Descripcid Modificacions

anteriors

ModificacldCredit inicial

que es proposa

Conveni Creu Roja pel dia de la Bandera1.92501.48901 0,00 0,00 550,00550,00
Serveis mobilitat4.13400.22799 0,00 12.000,000,00 12.000,00

4.15100.13100 Serveis urbanfstics-Personal temporal 0,00 0,00 42.450,0042.450,00

0,00 0,00 55.000,00 55.000,00

Font de finangament : Anul.lacions 0 baixes en aplicacions pressupostaries

Credits
totalsAplicadd Descripcid ModificacionsCr&dit inicial Modificacid 

que es 
proposaanteriors consignats

Conveni Assoclacid de Veins Espirall1.92502.48902 9.000,00 0,00 8.450,00•550,00
4.44111.47200 Aportacid servei microbus 420.000,00 •26.544,00 •12.000,00 381.456,00
4.16302.22700 Neteja viSria i manteniment espals periurbans 1.600.000,00 -15.820,77 -42.450,00 1.541.729,23

2.029.000,00 -42.364,77 1.931.635,23•55.000,00

2n. Modalitat: Suolement de credit

Despeses a finangar:

Aplicacid Descripdd Credit inicial Modificacions
anteriors

Modificacid 
que es proposa

Credits totals 
consignats

Subvencions a activitats culturals i diverses5.33401.48900 24.000,00 3.830,00 8.305,00 36.135,00
3.34201.6230019 Rehabilitacid i ampliacid pavelld esportiu 0,00 1.437.679,01 67.000,00 1.504.679,01

Rehabilitacid casa Festa Major I projecte5.33801.6320018 0,00 225.635,23 258.635,2333.000,00
Carril bici poligons4.15310.61900 308.359,00 0,00 116.800,00 425.159,00

332.359,00 1.667.144,24 225.105,00 2.224.608,24
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Font de finangament : AnuMacions o baixes en aplicacions pressupostaries i 
romanent de tresoreria afectat

Aplicaci6 Descripci6 Credit inicial Modificacions
anterlors

Modificacid 
que es propose

Credits totals 
consignats

A entitats que realitzen activ. int. per la 
coMectivitat5.92501.48900 8.500,00 •0,00 8.305,00 195,00
Per a despeses amb finangament afectat87010 25.197.389,25 216.800,00 25.414.189,25

25.205.889,25 •0,00 225.105,00 25.414.384,25

SEGON: Aprovat inicialment s'exposara al public, previ anunci en el Butlleti Oficial 
de la provincia de Barcelona, per quinze dies, durant els quals els interessats 

podran examinar-ho i presenter reclamacions davant el Pie. Es consldera 

definitivament aprovat si durant el citat termini no s'haguessin presentat 

reclamacions; en cas contrari, el Pie disposara d’un termini d’un mes per resoldre-
les.

Aquest ultim termini s'entendra comptat a partir de I’endema a la finalitzacio de 

Texposicio al public i les reclamacions es consideraran denegades, en qualsevol cas, 

si no es resolguessin en I'acte d'aprovacio definitiva.

TERCER: Aprovada definitivament la modificacid s'inserira anunci al Butlleti Oficial 
de la provincia de Barcelona, resumit per capitols, i entrara en vigor al dia seguent 
de la publicacio al BOP. Es remetra copia a I'Administracio de I'Estat i a I'organ de 

tutela financera.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 13 vots favorables (7 JxV, 5 PSC, 1 C's) i 6 abstencions 

(5 ERC, 1 VeC) i 2 vots negatius (2 CUP).

INTERVENCIONS:
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El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que es una modificacio previa a les vacances i 

que ajusten una parell de partides per fer la convocatoria de subvencions de 

Culture I tambe s'ajusten partides d'algunes inversions.

El Sr. Eladio Garda (C's) manifesta que votara a favor i demana que si a una entitat 

se li ha tret part d'una subvencio, es faci el mateix amb la resta.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que li agradaria que el regidor d'Hisenda 

expliques millor la modificacio de 216.000C destinats a la Casa de la Festa Major, ja 

que a la Comissio informativa va dir que es faria un petit ajust i considera I'ajust 

que finalment es propose prou rellevant..

La Sra. Maria Ramon (CUP) anuncia el vot en contra del seu grup.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que en la modificacio pressupostaria, els 

temes que afecten a partides d'Urbanisme, son partides d'obres, de projectes que 

estan en execucio i que cal complementar.

A banda, explica que tota vegada que han rebut informacio de que enguany, els 

Plans d'ocupacio no sortiran fins a finals d'any i que seran de poca quantitat, I'equip 

de Govern vol fer uns Plans d'ocupacio propis i en aquest cas, adregats a gent jove.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que s'abstindran i s'afegeixen a la 

soMicitud d'informacio del Sr. Arnabat. Tambe exposa que segons els han fet 
arribar veins de I'obra de la Casa de la Festa Major, sembla que les obres tornen a 

estar parades.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que la partida destinada a una entitat que ha 

estat reduida, s'utilitza per destinar-la a una altra necessitat.

En quant a la modificacio de la partida destinada a les obres de la Casa de la Festa 

Major, es una questio mes tecnica, s'utilitza I'exces de romanent afectat precedent 

de partides de I'any anterior, que es poden utilitzar per finangar partides d'inversio 

de I'any actual. Es un questio comptable.
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El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que I'obra civil de la Casa de la Festa 

Major esta practicament acabada. Ara el que queda per finalitzar es la museografia.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncia la seva abstencio.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que la part que es veu parada, es la part 

de I'exposicio.

4. 73/2019/CNT. Aprovacio de I'expedient de contractacio, amb inclusio dels 

plecs de clausules, del contracte de serveis de transport urba de viatgers (bus 

urba).

La Comissio informativa d'Accio Territorial i Serveis Urbans PROPOSA al Pie 

municipal, per a la seva consideracio i, si s'escau aprovacio, el dlctamen seguent

ANTECEDENTS

Dins I'exercici de competencies propies en materia de transport public de viatgers 

que son reconegudes per la vigent normative de regim local - article 25 LBRL i 66 

del text refos de la LLMRLC- , cal disposer d'un servei municipal de transport urba 

de viatgers, amb la finalitat facilitar el desplagament i la mobilitat de la poblacio 

dins del municlpi i atendre les seves necessitats de transport.

L'obligatorietat de disposer d'un servei de transport urba de viatgers per la ciutat 
de Vilafranca del Penedes prove de la seva condicio de capital de comarca, de 

conformitat amb I'article 67.e) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual 

s'aprova el Text Refos de la Llei municipal i de Regim local de Catalunya. Tambe en 

termes d'oportunitat el servei es necessari, tenint en compte la poblacio del 

municipi de gairebe 40.000 habitants, les persones que venen a la ciutat de manera 

habitual o ocasional i el fet que hi ha coMectius de persones (gent gran, persones 

amb discapacitat o persones amb mobilitat reduida en general) que necessiten fer
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us del transport public, especialment si han de fer desplagament llargs a 

equipaments com hospital, residencies o centres sociosanitaris, etc.

Donant compliment a I'article 7.2 del Reglament (CE) 1370/2007 del Parlament 

Europeu i del Consell, en data 17 de juny de 2016 es va publicar I'anunci 

d'informacio previa relatiu al contracte per a la gestio indirecta per a Texplotacio del 

servei municipal de transport urba de Vilafranca del Penedes, que va ser modificat 

en data 6 de juliol de 2016 pel que fa a la previsio d'inici i durada del contracte i en 

data 9 de juliol de 2019 modificant la forma de gestio indirecta per la de gestio 

directa mitjangant contracte de serveis.

S'ha redactat el Plec de Clausules Administratives i de Prescripcions Tecniques 

particulars per a la contractacio de serveis amb vista a la gestio directa per part de 

I'Ajuntament del servei public de transport urba de viatgers dins del terme 

municipal de Vilafranca del Penedes i existeix consignacio pressupostaria suficient i 

adequada per al finangament del contracte, segons expedient 73/2019/CNT.

Es tracta d'un contractes subjecte a regulacio harmonitzada i la licitacio ha de tenir 

Hoc per procediment obert utilitzant una pluralitat de criteris d'adjudicacio basats en 

el principi de millor qualitat-preu, d’acord amb la Llei 9/2017 de Contractes del 

Sector Public.

S'ha redactat I'informe d'inici de I'expedient, s'han elaborat els plecs de clausules i 

de prescripcions i s'han ernes els informes teenies, economics i de fiscalitzacio i 

jundics corresponents.

L'organ de contractacio, a la vista de la durada i import del contracte es el Pie, 

organ competent per aprovar I'expedient i adjudicar el contracte. Tanmateix, es 

evident que durant la vida del contracte de serveis, d'almenys nou anys, 

apareixeran noves necessitats de servei i requeriments d'execucio, del contacte i de 

fet el plac ja parla de possibles modificacions fins a un maxim del 10% de I'import 

total del contracte. A tall d'exemple, pot ser necessari complementar les previsions 

sobre serveis a demanda els festius, ampliacio puntual d'alguna Ifnia, habilitacio 

d'una nova parada, etc. i aquestes necessitats han de poder ser ateses amb
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celeritat sense necessitat de complexes expedients que s'haurien de sotmetre al 

Pie. Per aixo s'estima necessari delegar facultats d'aquesta mena a favor de la 

Junta de Govern Local.

FONAMENTS JURIDICS

Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Regim Local

Articles 66 i 67.e) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el 

Text Refos de la Llei municipal i de Regim local de Catalunya

Reglament (CE) 1370/2007 del Parlament Europeu i del Consell

Articles 17, 116, 117 i 312 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del 

Sector Public.'

La competencia per a contractar correspon al Pie de la Corporacio de conformitat 

amb I'apartat 2 de la Disposicio Addicional Segona de la Llei 9/2017, de 8 de 

novembre, de Contractes del Sector Public, tenint en compte la durada del 

contracte superior a quatre anys.

S'ha elaborat I'expedient de contractacio adient, per la qual cosa s’ ACORDA:

Primer.- Establir que el servei de transport urba dins del terme municipal de 

Vilafranca del Penedes es dura a terme sota la modalitat de gestio directa per part 

de I'Ajuntament, amb el suport instrumental d' un contracte de serveis, No es porta 

a terme per tant una gestio indirecta del servei publica a traves d'empreses 

privades via concessio de serveis o altres, sino una gestio directa per part de 

I'Ajuntament, valent-se dels seus propis mitjans i d'un contracte administratiu de 

serveis, sense rise operacional per a I'empresa contractista.

Segon. Aprovar I'expedient de contractacio administrative per a la prestacio del 

servei public de transport urba dins del terme municipal de Vilafranca del Penedes, 

segons expedient numero 73/2019/CNT. De conformitat amb el punt 3r de I'apartat
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1 de Tarticle 78 de la Llei 37/1992, de 28 de desembre, de I'lmpost sobre el Valor 

Afegit (BOE de 29), amb la nova redaccio donada per la Disposicio Final Decima de 

la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Public, aquests imports 

es consideren com a subvencio per a cobrir el deficit d'explotacio de Factivitat 

general de transport del concessionari no te la consideracio de subvencio 

directament vinculada al preu, ni tindra la consideracio de contraprestacio del 

servei de transport subjecte a 1'IVA.

El preu maxim del contracte exempt d'lVA es de 3.922.183,57C

Tercer.- Establir que la contractacio esta subjecte a regulacio harmonitzada i tindra 

Hoc per procediment obert, i aprovar el plec de clausules administratives particulars 

i el de prescripcions tecniques, que es consideren part integrant del contracte. Es 

disposa I’obertura del procediment de contractacio, i la licitacio sera anunciada en 

el Diari Oficial de la Unio Europea i en el perfil del contractant de TAjuntament.

Quart. Aprovar la despesa de caracter de caracter plurianual subordinada al credit 

que per a cada exercici autoritzen els respectius pressupostos, en els termes de 

Particle 174 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de marg, pel qual s'aprova el 

text refos de la Llei reguladora de las Hisendes Locals.

Cinque.- Delegar en el Tinent d'Alcalde de I'Area d'Accio Territorial i Servels Urbans 

per adoptar Tacord de classificacio de les proposicions presentades a la licitacio per 

a la prestacio del servei public de transport urba dins del terme municipal de 

Vilafranca del Penedes, d'acord amb la proposta que efectuT la mesa de 

contractacio.

Sise.- L'adjudicacio del contracte correspon al Pie com a organ de contractacio. Es 

delega pero en la Junta de Govern Local qualsevol altre acord referent a I'execucio, 

modificacio dins dels limits el plec, efectes i extincio del contracte de serveis 

relacionat amb la prestacio del servei public de transport urba dins del terme 

municipal de Vilafranca del Penedes.

VOTACIO:
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El dictamen es aprovat per 14 vots favorables (7 JxV, 5 PSC, 1 VeC, 1 Cs) 5 

abstencions (5 ERC) i 2 vots negatius (2 CUP).

INTERVEIMCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que Vilafranca, per ser capital de comarca, ha de 

disposer de servei de transport urba de viatgers. L'actual contracte esta finalitzat 

de fa temps. Ja s'havia tret a licitacio temps enrere i va quedar desert. S'ha refet el 

concurs i ara es torna a treure a licitacio. El termini que es licita es de 9 anys i una 

possible prorroga d'un any.

Es proposa que el servei es realitzi amb autobuses hibrids i suposara un cost per 

I'ajuntament de 3.922.000C pels nou anys. El cost del contracte es finanga 

mitjangant el pagament per part dels usuaris que no tinguin gratuitat i per 

I'aportacio que realitza Tajuntament. Recorda que el bitllet esta integrat amb el 

sistema de transport metropolita.

Pensa que els nous autobuses podran estar en servei durant el proper any.

El Sr. Eladio Garcia (Cs) anuncia el seu vot favorable i demana que es prengui en 

consideracio la utilitzacio d'autobusos de gas, que la Direccio General de transit 

equipara als hibrids.

El Sr. Ramon Arnabat(VeC) manifesta que es un contracte important, que hipoteca 

per uns quants anys el pressupost de I'ajuntament, pero celebra que continui* sent 

un servei de I'ajuntament, prefereixen el servei municipalitzat.

Demana que es posi sobre la taula el pla de mobilitat i que es convoqui la Comissio 

del transport public i que aquesta repensi el sistema de transport public.

Aixi mateix, tambe demana la presencia d'algun representant de I'oposicio en la 

mesa de contractacio.
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La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que la gestio directa del serve! public permet 

controlar la qualitat I gestionar el dia a dia del serve!. Anuncia el vot en contra.

El Sr. Pere Sabat (ERC) manifesta que un dels reptes mes importants que hi ha 

actualment es el de la mobilitat. Durant el confinament, va ser una de les questions 

que mes va quallar, la necessitat de repensar com es mouen les persones. 

Considera que la Comissio del transport public I la mobilitat es I'espai idoni on 

debatre aquests temes I demana que es convoqui de manera urgent.

Considera que cal potenclar el concepte de bus urba, ja que potser s'hagues 

condos que callen buses mes petits I mes adaptats que podessln cobrlr mes tutes I 

donar mes serve! a la ciutadania. Veuen be que els caps de setmana hi hag! serve! 

a demanada, per tal d'observar com funciona I quina demanda te. Potser caldrla 

apostar per buses totalment electrics o a gas natural. Creuen necessaria una h'nia 

entre els poligons I la Vila caldrla emfatitzar la tarifacio social del serve! i caldrla 

estudlar la connexio amb els diferents munlcipis de la comarca, sobretot els mes 

propers.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) afegeix que troba positiu que un representant dels grups de 

I'oposicio assisteixi a I'obertura de proposicions I que la Comissio de transport 

estara informada d'aquest proces I properament faran la seva convocatoria.

El Pla de mobilitat I'estan acabant de redactar el document marc per tal de portar- 

lo a la Comissio. Ara cal ajustar els numeros per tal que alio que s'aprovi sigui 

assumible.

Es podia haver estat mes agosarat pero calia posar-hi mes diners. Cal tenir en 

compte que el servei consta de dos busos i cal veure I'evolucio del mercat. Si d'aqui 

5 anys conve..., ja es modificara el contracte.

16



cfiOs
x~\ AJUNTAMENT

^Inlr V|LAFRANCA
DEL PENEDES

5. 4/2020/RH_RLT. Creacio d'una plaga i Hoc de directiu professional (director/a 

de Serveis Socials), amb supressio simultania en el cataleg de Hoes de treball de la 

flgura de Cap de Serveis Socials.

La Comissio Informative de Serveis Centrals I Hisenda proposa al Pie Municipal el 

dictamen seguent, per al seu debat o aprovacio si escau:

Ates que el Text Refos de I’Estatut Basic de I’Empleat Public (d’ara en endavant 

EBEP) (RD Legislatiu 5/2015, de 30 d'oetubre) regula en el capitol I del Titol II les 

diferents classes de personal, I en el capitol II del mateix titol es refereix al 

personal directiu professional. Concretament, Particle 13 estableix:

"Article 13. Personal directiu professional.

El Govern i els drgans de govern de les comunitats autdnomes poden establir, en 

desplegament d'aquest Estatut, el regim jundic especffic del personal directiu, aixi 

com els criteris per determiner la seva condicio, d'acord amb els principis seguents, 

entre d'altres:

1. Es personal directiu el que exerceix funcions directives professionals en les 

administracions pubfiques, definides com a tals a les normes espedfiques de cada 

Administracio.

2. La seva designacio ha d'atendre principis de merit i capacitat i criteris d'idoneitat, 

i s'ha de portar a terme mitjangant procediments que garanteixin la publicitat i 

concurrence.

3. El personal directiu esta subjecte a avaluacio d'acord amb els criteris d'eficacia i 

eficiencia, responsabilitat per la seva gestio i control de resultats en relacio amb els 

objectius que els hagin estat fixats.

4. La determinacio de les condicions de treball del personal directiu no te la 

consideracid de materia objecte de negociacio col-lectiva als efectes d'aquesta Llei. 

Quan el personal directiu compleixi la condicio de personal laboral, esta sotmes a la 

relacio laboral de caracter especial d'alta direccio."

El prop! text normatiu estableix que Pobjectiu d’aquesta flgura del directiu 

professional es modernitzar I professionalitzar la gestio de les administracions
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publiques. La funcio directiva te I'objectiu de dissenyar i impulsar I'execucio de les 

politiques publiques que s'estableixin a cada administracio.

Ates que es considera que I'amblt de Serveis Socials te un caracter estrategic dins 

del desenvolupament de les politiques publiques d'aquest Ajuntament; buscant 

poder impulsar i desenvolupar accions socials que permetin millorar el benestar i la 

integracio social dels ciutadans/nes de Vilafranca.

Ates que el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s'aprova el Text refos 

de la Llei municipal i de regim local de Catalunya, en el seu article 306 estableix 

que:

1. El nomenament de personal dlrectiu d'ens locals i la formalitzacio del 

corresponent contracte laboral d'alta direccio, d'acord amb el estableix aquesta llei, 

son competencia de la presidencia de I'entitat, que n'ha de donar compte al pie en 

la phmera sessio que tingui.

2. La denominacio i la determinacio dels Hoes directius s’ha de dur a terme 

mitjangant un instrument d'ordenacid diferenciat del de la relacio de Hoes de treball, 

Haprovacio del qual correspon al pie, a proposta de la presidencia de Hens local, 

excepte en els municipis de gran poblacio, en que es competencia de la junta de 

govern local.

3. Els membres de la corporacio no poden esser nomenats personal dlrectiu. El 

personal directiu esta subjecte a les causes d'incapacitat i d'incompatibilitat 

establertes per als membres de la corporacio.

4. Els procediments de selecclo i provisio de personal directiu ban d'exigir en tots 

els casos una formacio espedfica de grau o de postgrau, s'han de regir pels 

principis de merit, capacitat, publicitat i lliure concurrencia i ban d'assegurar la 

idoneitat dels aspirants en relacio amb els Hoes objecte de la convocatoria. En els 

procediments s'ba d'acreditar i vehficar que els aspirants estan en possessio de les 

competencies professionals exigides.
5. El persona! directiu nomenat te dret a la inamovibilitat en el Hoc de treball, 
sempre que els resultats de Havaluacio de la gestio duta a terme siguin 

satisfactohs, / a romandre en el carrec fins que, un cop finit el mandat en que bagi 
estat nomenat, cessi el president o presidenta de la corporacio que Hbavia
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nomenat. El nou president o presidenta de I'ens local pot, discrecionalment, 

prorrogar el perfode d’exercici de les funcions directives per a un altre mandat, o be 

convocar un nou procediment de seleccio i provisio del Hoc de treball.

Ates que quedara vacant, per propera renuncia de Tactual ocupant segons ens ha 

comunicat, la plaga amb referenda 30701, Cap de Serve! de Serveis Socials, i es 

considera convenient realitzar un replantejament del contingut funcional i regim 

jundic regufador de les condicions del Hoc de treball, aixi com de I'encarrec 

funcional i les tasques a desenvolupar per aquest Hoc de treball.

Ates que Tarticle 90 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de 

regim local, estableix que les corporacions locals hauran d’aprovar la plantilla de 

personal incloent tots els llocs de treball, havent de respondre la seva composicio 

als principis de racionalitat, economia i eficiencia i establir-se d’acord amb 

Tordenacio general de Teconomia.

Ates que Tarticle 27.1. del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el 

reglament de personal al servei de les entitats locals de Catalunya estableix que la 

plantilla de personal es pot modificar amb posterioritat a Taprovacio del pressupost 

durant Tany de la seva vigencia, per respondre a Testabliment de nous serveis, per 

a I'ampliacio, supressio o millora dels existents que no admetin demora per a 

I'exercici sequent, com tambe si respon a criteris d'organitzacio administrative 

interna, considerant que en el suposit que s'informa concorren aquests motius per 

les raons exposades en el paragraf anterior.

Ates que existeix dotacio pressupostaria per fer-se carrec de les despeses i 

retribucions assignades al Hoc de treball, no sent necessari modificar els imports 

consignats al Capitol I del pressupost municipal.

Per tot aixo, s'ACORDA:

Primer.- Crear dins de la plantilla de personal i del cataleg de llocs de treball de 

TAjuntament la plaga i Hoc de treball de Director/a de Serveis Socials (subgrup A2, 

nivell 24), personal directiu professional, amb el contingut i requisits establerts a la
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fitxa de Hoc de treball que acompanya aquest Acord. Establint per al Hoc una 

retribucio anual de 50.000 €.

Segon.- D'acord amb la llei, el proces selectiu es regira pels principis de merit, 

capacitat, publicitat i lliure concurrencia, i ha d'assegurar la idoneitat dels aspirants 

en relacio amb el Hoc objecte de la convocatoria. La convocatoria i el nomenament 

correspon a la Junta de Govern Local per delegacio de Talcalde. Es donara compte 

del nomenament al Pie, i se subscriura amb la persona triada un contracte laboral 

especial de personal d'alta direccio.

Tercer.- La plaga I Hoc de treball de Cap de Serveis Socials, integrada a la plantilla 

de personal laboral, restara extingida un cop present! la renuncia, en el decurs dels 

propers mesos, el titular actual.

Quart.- Sotmetre aquest acord i Texpedient a informacio publica durant 15 dies, 

mitjangat anunci que es publicara en el BOPB, pagina web i tauler d'anuncis, i si no 

hi ha aMegacions s'entendra aprovat definitivament de forma tacita, i es publicara 

en el BOPB la part dispositiva de Tacord.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 13 vots favorables (7 JxV, 5 PSC, 1 Cs) i 8 en contra (5 

ERC, 2 CUP, 1 VeC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que la propera vacant que es produira en la plaga 

de cap de serveis socials. Es preten fer un concurs per una plaga de directiu. Es el 

servei que mes persones gestiona de la casa. La retribucio esta equiparada a la 

resa de directius de la casa.
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El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que votara favorablement. Vota en contra de les 

adjudicacions que no siguin per promocio interna i tal com van informar a la 

Comissio informativa, la promocio interna s'ha intentat I no ha reeixit.

Confia que amb el cost de la plaga, trobin la persona idonia i esperen que el proces 

slgui el mes obert i transparent possible.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que esta totalment d'acord que la plaga de 

cap d'Area es totalment estrategica. Es va dir que s'havia fet un sondeig. Haguessin 

preterit una convocatoria interna i si quedava vuit, passar al sequent pas. Cas que 

no hi hagi ningu que vulgui assumir el comandament, caldria demanar-se per que 

passa aixo.

El preocupa la bretxa salarial entre la retribucio d'aquesta plaga i les retribucions 

que cobren les persones que realitzen la feina a peu de carrer. El que cal assegurar 

es que hi hagi unes bones bases i una bona seleccio i cal assegurar un bon resultat. 

Pensen que valdria la pena que en I'avaluacio hi hagues algun membre dels 

sindicats i d'algun membre de I'oposicio, per donar transparencia a la contractacio.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que no els sorpren que hi hagi moviments 

estranys. Creuen en la professionalitat dels treballadors de Tajuntament i creuen 

que la forma de provisio de la plaga hauria d'haver estat mitjangant concurs de 

merits.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) agraeix els suports que li han donat. En la Comissio 

informativa ja va explicar que la persona que actualment ocupa aquest Hoc de 

treball, per motius personals, va demanar canviar de feina. Es va consultar a les 

persones que tenen el perfil i totes les consultades han declinat ja sigui perque 

estan a prop de la jubilacio o ja sigui perque no estan disposades a assumir la 

tensio del carrec. Descarada aquesta possibilitat, es va fer una prospeccio per si hi 

havia algu interessat en comissio de serveis, pero no ha donat fruits. Finalment s'ha 

optat per la figura de personal directiu, la qual empodera el futur cap.
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Vol que la persona que guanyi la plaga ho faci per merit i capacitat i es compromet 

a fer un proces transparent.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que no veuen clara aquesta plaga com a 

personal directiu professional amb un contracte d'alta direccio. Aixo, quan es 

produeix tant sovint com en els darreres mesos, els sembla mes propi de I'empresa 

privada que d'un ens public i van en direccio contraria a la promocio interna dels 

treballadors i a la carrera professional. La plaga de director de projectes estrategics 

va ser una autentica porta giratoria que va coHocar Texregidor de rajuntament, Sr. 

Josep M Marti com a treballador de I'ajuntament o com es va fer el proces selectiu 

del president de SERCOM, que va ser avaluat per un tribunal exclusivament politic i 

no tecnic.

Els es sorprenent la facilitat amb que es creen aquestes places i en canvi el que els 

costa crear una plaga de tecnic de patrimoni i no els agrada que ho argumentin 

dient que a I'ajuntament no hi ha gent suficientment preparada o motivada, ja que 

aixo demostra de que alguna cosa no funciona en la polftica laboral d'aquest equip 

de Govern, que acaba creant el desanim entre els treballadors i desajustos en la 

promocio i carrera professional.

Omplir els llocs de trebail de mes responsabilitat amb places externes de directius 

professionals que van vinculades a la durada del Govern i que cal reaprovar en 

cada Govern, no consolida politiques de trebail justes, positives i motivadores.

Volen procediments que garanteixin la transparencia, promocio interna i que 

garanteixin la igualtat real i que tots el treballadors puguin realitzar la carrera 

professional.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) recorda que a aquesta plaga es pot presenter qualsevol 

persona, be sigui de la casa o de fora. En obrir la plaga, busquem persones amb 

dots de director i posa de manifest que amb les places que ja s'han fet, s'ha 

aconseguit gent molt ben preparada.
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Es un proces perfectament regulat i garanteix que es fa amb tota la legalitat que 

calgul.

La Sra. Monica Hill (ERC) recorda que en el cas del Sr. Josep Maria Marti, es un 

carrec de confianga i que el tribunal del director de SERCOM, va ser un tribunal 

politic. Si cada vegada que cal buscar un cap, cal anar fora, vol dir que no estem 

fent be la feina.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que a rajuntament hi ha prop de 50 caps de 

Servei. Nomes 3 son directius professionals i recorda que en el tribunal del director 

de SERCOM hi havia dos empleats publics de la casa.

ALCALDIA

6. l/2020/SEC_CFL. FESTES LOCALS ANY 2021 I SEGUENTS. Proposar que a 

Vilafranca del Penedes, les dues festes locals per I'any 2021 i seguents tinguin Hoc 

els dies 30 i 31 d'agost, coincidint amb la Festa Major.

Ates que I'article 37.2 del Reial decret legislatiu 2/2015, de 23 d'octubre, pel qual 

s'aprova el text refos de la Llei de I'Estatut dels treballadors, indica que de les 

catorze festes laborals, dues tlndran caracter local, i d'acord amb el Decret 

177/1980, de 3 d'octubre, s'estableix que les dues festes locals seran fixades per 

Ordre del Departament de Treball, Afers Socials i Families, a proposta dels 

municipis respectius.

Ates que I'article tercer del Decret 177/1980, de 3 d'octubre, faculta els 

ajuntaments per proposar quines seran les dues festes locals municipi, les quals 

s'han d'aprovar per acord del Pie municipal.

Ates que Vilafranca del Penedes celebra tradicionalment els seus dos dies de festa 

local, a que fa referenda I'article 37.2 de I'Estatut dels Treballadors, els dies 30 i 31 

d'agost de cada any, coincidint amb la seva Festa Major i, en el suposit que un 

d'aquests dies sigui diumenge, la festa local es trasllada al dia 1 de setembre.
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Ates que la Generalitat de Catalunya demana cada any als Ajuntaments que 

concretin quines seran les dues festes locals de I'any sequent.

Atenent les indicacions de la Generalitat sobre la necessitat d'establir les festes 

locals per acord de pie, s'Acorda:

1. Establir que a Vilafranca del Penedes cada any les dues festes locals tindran 

Hoc els dies 30 i 31 d'agost, coincidint amb la Festa Major. En cas de ser 

diumenge algun d'aquests dos dies, el dia que sigui diumenge quedara 

substituit per I'l de setembre.

2. Cada any es fara Tesmentada proposta a la Generalitat, amb vista a la seva 

integracio en el calendar! de festes laborals.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per unanimitat del consistori.

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que sotmet a aprovacio del pie la proposta 

habitual de festes dels altres anys.

7. 35/2020/SEC_MP. CONCILIACIO LABORAL, TELETREBALL I REDUCCIO 

BRETXA SALARIAL. Mocio presentada pel grup municipal de Ciutadans (Cs) per a 

preservar i fer efectiva la conciliacio laboral i familiar, foment del teletreball i 

reduccio de la bretxa salarial en la situacio provocada per la crisi de la Covid-19.

EXPOSICIO DE MOTIUS
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La tornada a la "nova normalitat" suposa un problema de conciliaclo entre la vida 

laboral i familiar sense precedents, amb les escoles i escoles bressol amb estrictes 

limitacions imposades en el nombre d'alumnes que podran accedir presenciaiment a 

aquests centres, per I'adopcio de les necessaries mesures sanitaries i higieniques.

La perspectiva de conciliacio en les setmanes i mesos que venen no es gens 

esperangadora, i les principals perjudicades, seran les mares, ja que 

malauradament encara son les dones les que majoritariament assumeixen les 

tasques de cura essent la corresponsabilitat encara una utopia. No oblidem que en 

pie S. XXI les dones encara tenen problemes per conciliar la vida laboral i familiar: 

nomes el 4% dels pares demanen reduccio de jornada per paternitat i el 95% de 

les persones que no tenen treball per cuidar d'una persona depenent son dones.

En aquestes circumstancies Tinici de la "desescalada" pot comportar que moltes 

mares hagin d'escollir entre la seva carrera professional i la cura dels fills i que 

aquesta situacio podria ocasionar un retroces en els timids avengos aconseguits per 

a reduir la bretxa de genere.

Tampoc hem d'oblidar que vivim en un pais on la conciliacio es recolza 

estructuralment en I'ajuda familiar dels mes grans, un col-lectiu molt colpejat pel 

COVID19, i que malgrat que els evidents riscos de contagi hi haura persones que 

no tindran altre remei que recorrer als avis i avies, davant I'alternativa de perdre el 

treball i no arribar a fi de mes.

La conciliacio, no obstant aixo, te molts vessants i es necessari abordar-la des 

d'actors diferents amb el fi de treballar conjuntament: el de les administracions 

publiques, el del mon empresarial i Tentorn social.

El Grup Municipal de Ciutadans (Cs) insta a I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes 

a I'adopcio dels seguents acords:

Primer.- Demanar al Govern de Espanya i a la Generalitat de Catalunya un pla 

especific i urgent , amb accions i mesures concretes i reals de conciliacio per a
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treballadors i treballadores amb fills o amb tasques de cures amb I'objectiu de fer 

efectiva i real la conciliacio de la vlda professional i familiar a causa de les 

consequencies socioeconomiques de la crisi de la Covid-19.

Segon.- L'Ajuntament de Vilafranca del Penedes participara activament en 

sensibilitzar, informar, promoure i incentivar a les empreses el teletreball en totes 

les tasques que ho permetin, mesura recollida a I’article 34.8 de TEstatut dels 

Treballadors (ET), com opcio satisfactoria per a les dues parts i per adaptar-se a la 

"nova normalitat". A mes de valorar altres opcions de conciliacio laboral: com 

Tadaptacio de ITiorari, reduccio de jornada, permis retribuTt.

Tercer.- L'Ajuntament de Vilafranca del Penedes demanara al Departament de 

Treball, Afers Socials i Familia amb el Departament de Coneixement I Empresa la 

coordinacio per tal d'habilitar un telefon d'assessorament i informacio per empreses 

i treballadors per tal d'assegurar que cap treballador hagi de renunciar a la feina 

per la manca de mesures i politiques publiques de conciliacio.

Quart.- Donar trasllat del resultat d'aquesta mocio als mitjans de comunicacio 

publics municipals perque facin difusio del seu contingut als veins d'aquest 

municipi.

Cinque.- Donar trasllat d'aquests acords al Minister! de Treball del Govern de 

Espanya, a la Generalitat de Catalunya, al Departament de Treball, Afers Socials i 

Familia i al Departament de Coneixement i Empresa.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per unanimitat del consistori.

INTERVENCIONS:
26
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El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que conciliar la vida personal, familiar i laboral 

es un dret de la ciutadania i es fonamental per assolir la igualtat entre dones i 

homes. Compatibilitzar el treball remunerat amb la vida familiar i personal son 

fonamentals per al desenvolupament de la persona.

La conciliacio permet que la dona pugui accedir al mercat de treball i la seva 

permanencia en ell. La falta d'equilibri entre la vida familiar i laboral perjudica 

greument a les dones, provocant estres i ansietat despres de Tarribada dels fills, 

que influeix en la productivitat del treball.

La conciliacio esta evolucionant cap a corresponsabilitat, que preten aconseguir una 

igualtat plena en drets i deures d'ambdos generes. To i que la vida de les dones 

amb la conciliacio ha millorat, encara no es equitativa. El mercat laboral penalitza la 

maternitat, creant una bretxa salarial del 28%.

Com que les dones acostumen a ser qui cuida els familiars dependents, fa temer 

que amb la desescalada del confinament, es facin passes enrere en les millores 

assolides.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que estem davant d'un problema estructural, 

que s'ha agreujat amb la crisi del Covid. No veuen la panacea del teletreball. La 

presencialitat es important. Anuncia el vot favorable a la mocio.

El Sr. Noel Vihas (CUP) anuncia el vot favorable del seu grup i manifesta que estan 

a favor de que es plantegi la reduccio de la bretxa salarial, pero el que volen es que 

desapareixi. Els problemes de conciliacio ja hi eren abans de la crisi, la solucio es el 

canvi del sistema capitalista. Calen moltes mes mesures que les que la mocio 

planteja. Es pot plantejar la recuperacio dels servies publics basics. Les politiques 

feministes i amb perspectiva de genere s'han d'introduir en les politiques 

economiques i socials.

La Sra. Montse Arroyo (PSC) considera que la bretxa salarial abans de la crisi, ja hi 

era. La nova normalitat ha fet aflorar els problemes. El coMectiu de la dona es un
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dels col-lectius mes vulnerables. La majoria de les dones, quan acaben el seu 

treball comencen una altra jornada a casa. Es I'herencia de rheteropatriarcat. 

Moltes dones desisteixen de la seva carrera professional per tal que la seva parella 

pugui preserver la feina.

Amb la crisi del Covid, s'han reduit aquelles politiques que s'havien assolit. Cal 

teletreballar, pero amb uns horaris que conciliin amb la vida familiar. Cal fer molta 

sensibilitzacio a les empreses per tal que permetin que els seus treballadors puguin 

seguir teletreballant o amb una presencialitat amb uns horaris que permetin 

conciliar. Des de I'ajuntament es treballa per tal d'incidir en aquestes politiques 

d'igualtat, pero no es un problema municipal, sino de la societat, de 

rheteropatriarcat.

La Sra. Gemma Urged (ERC) manifesta que amb la crisi, les mes perjudicades han 

estat les dones i no nomes per les questions que tracta la mocio, sino perque les 

dones estan mes exposades i mes afectades pel virus. Proposa que des del Govern 

es faci difusio del Pla d'igualtat entre les empreses del municipi.

El Sr. Joan Manel Montfort (JxV) manifesta que estan d'acord amb el plantejament 

de la moio i que hi votaran favorablement.

El Sr. Eladio Garcia (C's) agraeix el vot favorable de tots els grups i manifesta que 

la etiqueta que li ha posat el Sr. noel Vihas no sap el que vol dir.

Es reafirma en buscar la total Igualtat entre dones i homes.

8. 36/2020/SEC_MP. INSTAL LAR AIXETES AUTOMATIQUES ALS LAVABOS 

DE DEPENDENCIES MUNICIPALS. Mocio presentada pel grup municipal de 

Ciutadans (Cs) per instal-lar aixetes automatiques en els lavabos de les 

dependencies municipals i fomentar el rentat de mans.

MOCION DEL GRUPO MUNICIPAL DE Cs PARA INSTALAR GRIFOS AUTOMATICOS EN 

LOS LAVABOS DE LAS DEPENDENCIAS Y ESTABLECIMIENTOS MUNICIPALES.
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Las enfermedades infecciosas pueden ser producidas por cualquier patogeno, 

existen diferentes tipos de infecciones, unas mas leves y otras mas graves y 

mortafes. Uno de los principales puntos que determinan la virulencia de la 

enfermedad es "el huesped", puesto que no es lo mlsmo una persona sana que una 

que no lo esta.

El Sars-Cov2 (coronavirus) ha sldo el ultimo virus conocido que provoca la 

COVID19. Con un alto vector de contagio, causando clentos de miles de personas 

contagiadas y muertas en todo el mundo y dejando unas consecuencias economicas 

y sociales de dimensiones desconocidas.

El Sars-Cov2 se puede transmitir por cuatro vfas diferentes: Aire (gotas), objetos 

contaminados, manos y humores corporales.

La OMS-WHO, desde la aparicion del Sars-Cov2/ ha alertado de la importancia y 

necesidad de un correcto lavado de manos, estableciendo como el de maxima 

eficacia el lavado quirurgico con agua y jabon de 40 a 60 segundos de duration, 
basandose en el legado que nos dejo Florence Nightingale, precursora hace 200 

ahos de la enfermerfa moderna y persona de referenda en el control de contagio de 

enfermedades evitando en la Guerra de Crimea mas muertos por infecciones que 

no por las heridas belicas. En el siglo XIX Nightingale transforms los conceptos de 

salud con un unico mensaje que hoy vuelve a tener maxima importancia: Se 

TIENEN QUE LAVAR LAS MANOS CON AGUA y JABON.

Segun el ultimo estudio publicado por The New England Journal of Medicine, de 

acuerdo con estudios de diferentes institutes nacionales de salud, se establece que 

el Sars-Cov2 puede estar varias horas y dfas en aerosoles y en algunas superficies 

(2 o 3 dfas en plastico o acero inoxidable). Es por este motivo que el hecho de 

TOCAR el grifo de la pica del lavabo puede ser uno de los vectores de contagios de 

gran importancia.

Por otro lado, una persona se lava las manos como mfnimo 7-8 veces en el dfa (en 

la situation actual tendrfa que ser superior) gastando una media de 5 litros (lavado
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20 segundos, no efectivo frente al Sar-Cov2) y 10-12 litres (lavado de 40-60 

segundos, recomendado frente al 5ar-Cov2)/ teniendo en cuenta que durante la 

crisis sanitaria actual no se recomienda cerrar el grifo durante el lavado para 

reducir el riesgo de contagio-contaminacidn/ una persona puede llegar a gastar 96 

litres de agua por dfa.

Es por todo lo anterior, con el objetivo de reducir los riesgos y frenar los vectores 

de contagio del Sar-Cov2, pero tambien con la mirada puesta en la sostenibilidad, 

el ahorro energetico y e! medio ambiente que el Grupo Municipal de Ciudadanos 

(Cs) en el Ayuntamiento de Vilafranca del Penedes propone al Pleno de la 

Corporation la adopcion de los siguientes.

ACUERDOS

PRIMERO: Instar al equipo de gobierno del Ayuntamiento de Vilafranca del Penedes 

y a la concejalfa correspondiente a iniciar el proceso de sustitucidn de los grifos de 

sistema tradicional (monomando, pulsadores,...) por grifos automations con sensor 

de infrarrojos, que evitan el contacto para accionarla, de las dependencias y 

espacios municipals, escuelas pubiicas de nuestro municipio, centres deportivos y 

aquellas instalaciones con implicacidn del Ayuntamiento de Vilafranca del Penedes y 

que por motivos economicos no puedan hacerse cargo de esta actuacion.

SEGUNDO: Instar al equipo de gobierno del Ayuntamiento de Vilafranca del 

Penedes y a la concejalfa correspondiente a realizar una campaha publicitarfa 

destinada al publico en general, y, una vez empezado el aho lectivo, en las 

escuelas, sobre la importancia y tecnicas del "lavado de manos".

TERCERO: Hacer extensiva esta iniciativa a todos los actores publicos y privados de 

nuestro municipio para que la puedan llevar a cabo.

QUART: Hacer difusion por los medios municipales de publicidad de este acuerdo.
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MOCIO DEL GRUP MUNICIPAL DE Cs PARA INSTAL-LAR AIXETES AUTOMATIQUES 

EN LOS LAVABOS DE LES DEPENDENCIES I ESTABLECIMENTS MUNICIPALS.

Les malalties infeccioses poden ser produides per qualsevol patogen, existeixen 

diferents tipus d'infeccions, unes mes Ileus i altres mes greus i mortals. Un dels 

principals punts que determinen la virulencia de la malaltia es "I'hoste", ja que no 

es el mateix una persona sana que una que no ho esta.

El Sars-Cov2 (coronavirus) ha estat I'ultim virus conegut que provoca la COVID19. 

Amb un alt vector de contagi; causant centenars de milers de persones contagiades 

i mortes arreu del mon i deixant unes consequencies economiques I socials de 

dimensions desconegudes.

El Sars-Cov2 es pot transmetre per quatre vies diferents: Aire (gotes), objectes 

contaminats, mans i humors corporals.

L'OMS-WHO, des de I'aparicio de rSars-Cov2, ha alertat de la importancia i 

necessitat d'un correcte rentat de mans, establint com el de maxima eficacia el 

rentat quirurgic amb aigua i sabo de 40 a 60 segons de durada, basant-se en el 

llegat que ens va deixar Florence Nightingale, precursora fa 200 anys de la 

infermeria moderna i persona de referenda en el control de contagi de malalties 

evitant en la Guerra de Crimea mes morts per infeccions que no per les ferides 

beMiques. Al segle XIX Nightingale va transformer els conceptes de salut amb un 

unic missatge que avui torna a tenir maxima importancia: S'HAN DE RENTAR LES 

MANS AMB AIGUA i SABO.

Segons I'ultim estudi publicat per The New England Journal of Medicine, d'acord 

amb estudis de diferents instituts nacionals de salut, s'estableix que el Sars-Cov2 

pot estar diverses hores i dies en aerosols i en algunes superficies (2 o 3 dies en 

plastic o acer inoxidable). Es per aquest motiu que el fet TOCAR I'aixeta de la pica 

de lavabo pot ser un dels vectors de contagis de gran importancia.

D’altra banda, una persona es renta les mans com a minim 7-8 vegades al dia (en 

la situacio actual hauria de ser superior) gastant una mitjana de 5 litres (rentat 20 

segons, no efectiu davant el Sar-Cov2) i 10 -12 litres (rentat de 40-60 segons, 

recomanat enfront de l'Sar-Cov2), tenint en compte que durant la crisi sanitaria
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actual no es recomana tancar I'aixeta durant el rentat per reduir el rise de contagi- 

contaminacio, una persona pot arribar a gastar 96 litres d'aigua per dia.

Es per tot I'anterior, amb Tobjectiu de reduir els riscos i frenar els vectors de 

contagi de l'Sar-Cov2, pero tambe amb la mirada posada en la sostenibilitat, 

I'estalvi energetic i e! medi ambient que el Grup Municipal de Ciutadans (Cs) a 

I'Ajuntament de Vilafranca de el Penedes proposa a Pie de la Corporacio I'adopcio 

dels seguents.

ACORDS

PRIMER: Instar I'equip de govern de I'Ajuntament de Vilafranca de Penedes I a la 

Regldorla corresponent a iniciar el proces de substitucio de les aixetes de sistema 

tradicional (monocomandament, polsadors, ...) per aixetes automatiques amb 

sensor d'infrarojos, que evlten el contacte per accionar, de les dependencies i 

espais municipals, escoles publiques del nostre municipi, centres esportius i 

aquelles InstaMacions amb implicacio de I'Ajuntament de Vilafranca de el Penedes I 

que per motius economics no puguin fer-se carrec d'aquesta actuacio.

SEGON: Instar I'equip de govern de I'Ajuntament de Vilafranca de Penedes i a la 

regldorla corresponent a realitzar una campanya publicitaria destinada a! public en 

general, I, un cop comengat Tany lectiu, a les escoles, sobre la Importancia i 

tecniques del "rentat de mans

TERCER: Per extensive aquesta iniciativa a tots els actors publics 

nostre municipi perque la puguin dur a terme.

privats del

QUART: Per difusio pels mitjans municipals de publicitat d'aquest acord.
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La present acta recull la versio en llengua castellana, que es la versio original 

presentada i la seva versio traduida, que es fa servir per als diferents tramits 

administratius.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per 16 vots favorables (7 JxV, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC, 1 Cs) i 5 

abstencions (5 ERC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Eladio Garcia (Cs) manifesta que I'objectiu perseguit es reduir els rlscos de 

contagi del Covid- 19 i de pas, vetllar pel medi ambient. Es conscient que es dificil 

implementar-ho de manera immediata, pero les aixetes de monocomadament 

haurien de suprimir-se i afegeix que amb I'execucio dels treballs tambe s'afavoriria 

la petita empresa.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) considera que la mocio va en el sentit de millorar i 

prendre mesures. Li sembla una proposta positiva i segur que I'equip de Govern 

trobara alguna partida per implementar-la. Pensa que cal prioritzar les escoles i les 

instaMacions esportives.

Potser caldria incorporar un punt a la mocio, en el sentit de que I'equip de Govern 

fes una campanya perque la ciutadania prengues mesures d'autorpoteccio.

El Sr. Noel Vinas (CUP) manifesta que subscriuen les paraules del Sr Arnabat tant 

pel que fa a la prioritzacio com a la campanya institucional.

El Sr. Salvador Campama (ERC) manifesta que comparteixen bona part dels 

arguments de la mocio. Cal prioritzar els recursos I ERC prioritza la despesa social 

en la gestio de la crisi. Cal desinfectar els espais.
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Anuncia rabstencio del seu grup.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que es una mocio positiva i toca temes 

ambientals que es una de les prioritats de I'equip de Govern. Posa de manifest que 

els recursos son limitats. Ha demanat informacio sobre els costos de la mesura i ha 

estat pressupostada en uns 250C per aixeta, mes les adaptacions que calguin. Aixi 

mateix cal afegir-hi els costos de manteniment. En els projectes nous, ja s'instaMen 

aquest tipus de mecanismes I respecte als ja instaMats, Tequip de govern pot 

agafar el compromis d'anar adaptant les InstaMacions.

El Sr. Eladio Garda (C's) es manifesta conforme en que Tajuntament faci campanya 

Institucional.

9. 37/2020/SEC_MP. NORMALITZACIO DE L'ATENCIO SANITARIA A 

VILAFRANCA. Mocio presentada pel grup de Vilafranca en Cornu (VeC) sobre la 

situacio sanitaria a Vilafranca (professionals I recursos, atencio presenclal, lluita 

contra el coronavirus, etc.).

El sistema sanitarl catala, considerat fins fa una decada un dels millors d'Europa, ha 

patit les slstematiques retallades dels darrers governs que I'han afeblit 

enormement. Actualment Catalunya destina a la Salut poc mes del 5% del PIB, 

mentre que la mitjana de la UE-15 es del 7,5%. Precisament, les retallades al 

Sistema Public de Salut han coincidit amb uns anys que, per a fer front als canvis 

demografics i de morbiditat, calia reforgar-lo I millorar-lo, canviant el model i 

potenciant Tatencio personalitzada, continuada, preventive I promotora de salut. I 

per alxo calia impulsar la salut publica I Integral, focalitzada en la salut poblacional I 

els determinats socials de la Salut i TAtencio Primaria i Comunitaria. La crisl de la 

COVID-19 ha posat en evidencia els deficits del Sistema Public de Salut catala.

Durant tres mesos la ciutadania ha realitzat un proces sense precedents de 

confinament total I els I les professionals de la salut I de la cura de les persones van 

fer front al repte mes important de la seva vida professional: atendre de manera 

dptima les persones que ho requerissin -fos per la COVID-19 o per qualsevol altra
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patologia- amb Tobjectiu de reduir els impactes i disminuir els efectes d'un virus 

altament contagios i agressiu amb la limitacio de recursos, dispositius i de 

condicions de treball que tenien. Per aixo, aquesta mocio vol retre un agra'iment 

immens als I les professionals de la sanitat i a les persones que es dediquen a les 

cures en general, especialment a les que treballen a Vilafranca del Penedes, pel seu 

alt grau de compromis, dedicacio i valentia en aquests moments excepcionals que 

ens toca viure, malgrat els baixos sous i reconeixement social d'algunes d'elles. 
Sense aquest sobreesforg coMectiu les coses haurien anat molt pitjor.

La crisi de la COVID-19 ha obligat als Serveis Sanitaris a donar una resposta urgent 

per I’increment de persones malaltes produTda pel virus. Es van reforgar 

extraordinariament els hospitals, tant pel que fa a la capacitat diagnostica com per 

al tractament, atxi com la capacitat d'ingres hospitalari i de nous Nits d'UCI. 

Aquestes accions han estat fonamentals per garantir una atencio sanitaria a gran 

nombre de malalts de coronavirus amb complicacions greus.

Si be aixo es aixi, no s'ha tingut present ni garantit amb suficiencia I'Atencio 

Primaria i, es evident que el tancament de Centres d'Atencio Primaria (CAPs) o la 

limitacio de la seva accio ha estat una decisio erronia per part de la Conselleria de 

Salut de la Generalitat. La major part de persones afectades per la COVID-19 han 

necessitat atencio propera, capacitat de diagnostic 

domiciliari. Moltes d’aquestes persones, especialment la gent mes gran i mes fragil, 
que es trobaven als seu domicilis, requerien de Tatencio dels serveis sanitaris mes 

propers, serveis que presten els i les professionals dels CAPs.

tractament i seguiment

La decisio de tancar els CAPs o de limitar drasticament Tatencio presencial no va 

ser compartida ni consultada. Cal tenir present que la ciutadania no afectada per la 

COVID-19 tambe te nombroses necessitats sanitaries de diferent tipologia, a les 

quals els Centres de Salut han de donar resposta i, si no es aixi, I'afectacio sobre la 

salut d'aquestes persones tindra efectes negatius.

La decisio de tancar o de limitar drasticament un servei que forma part dels drets 

sobre els quals se soste Testat del benestar al nostre pais, es un error greu mes en
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contra de la sanitat publica i a favor de les logiques privatitzadores precisament en 

el sistema sanitari public.

En qualsevol cas, no podem acceptar que el Departament de Salut del govern 

catala allargui els tancaments durant I'estat d'alarma, inicialment amb caracter 

provisional, per consolidar el desmantellament del model sanitari de proximitat que 

amb anys, esforgos i complicitats s'ha constru'it en aquest pais. I, precisament quan 

tothom ha entes que les bases per a garantir una veritable salut per a tothom, son 

les estrategies i els plans de Salut Publica i I'Atencio Primaria. Despres de tres 

mesos de confinament a causa de la COVID-19, cal que Vilafranca del Penedes 

recuperi I'activitat presencial dels seus centres sanitaris: els dos CAPs i ['Hospital.

Avui, ser ates presencialment en un CAP es una proesa despres de superar una 

veritable carrera d'obstacles! Tot no es pot solucionar per telefon. La trucada pot 

resoldre molts temes burocratics, pero n'hi ha d'altres que necessiten una 

exploracio i una visita presencial. A vegades nomes veient la cara de la pacient es 

suficient. I a mes a mes, si es la seva metgessa o la seva infermera, que coneixen 

la seva historia de vida, els seus antecedents clinics, adquireix mes valor.

L'actual sistema de treball no protegeix suficientment la longitudinalitat, 

I'accessibilitat i la presencialitat de les pacients al sistema de salut, mitjangant 

I'Atencio Primaria que ha de ser el pilar central de la nostra salut. Aquests valors 

juntament amb el vincle que es genera en la relacio han.demostrat efectivitat en la 

millora de la salut de la poblacio.

Malgrat que els ajuntaments no disposem de competencies propies sobre el sistema 

de salut, si que es obligacio nostra vetllar per la qualitat, universalitat, gratui'tat i 

accessibilitat de I’assistencia sanitaria publica i perque la nostra poblacio no quedi 

en cap moment desatesa.

Per tots aquests motius, el grup de Municipal de Vilafranca en Cornu proposa al Pie 

I'adopcio dels seguents

ACORDS
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1. Instar a! Departament de Salut del govern de la Generalitat de Catalunya perque 

dot! dels professionals necessaris els Centres de Salut I i II de Vilafranca del 

Penedes i garanteixi el retorn immediat a I'activitat d'atencio presencial.

2. Instar al Consorci Sanltarl de TAIt Penedes-Garraf perque recuperi de forma 

rapida I'activitat ordinaria i la planificacio de visites, proves; exploracions i 

intervencions per a recuperar la presencialitat i la normalitat.

3. Instar al Departament de Salut a gestionar la nova normalitat o represa i a 

adoptar les mesures que calgui anar aplicant en coordinacio constant amb els 

Ajuntaments.

4. Instar al Departament de Salut perque garanteixi el reforg suficient en personal, 

pressupost i material per a I'Atencio Primaria i Comunitaria, per a fer front a les 

noves necessitats de control I seguiment del coronavirus, per a seguir assumint 

I'assistencia sanitaria a les residencies i per a poder recuperar I'activitat preventive 

i assistencial habitual i absorbir la llista d'espera acumulada.

5. Instar al Departament de Salut que el seguiment de contactes positius 

mitjangant scouts sigui realitzat per I'Atencio Primaria i I'Agencia Salut Publica 

dotades amb el pressupost corresponent.

6. Instar a! Departament de Salut a reforgar de manera suficient la xarxa de Salut 

Publica, en recursos tant per a I'Agencia de Salut Publica, com pel treball en xarxa 

amb els serveis locals, per poder seguir fent en condicions estudis epidemiologies, 

previsio, planificacio per a futurs nous brots o altres pandemies.

7. Instar als departaments de Salut i de Treball i Afers Socials que, d'acord amb els 

sindicats, incloguin els coMectius que hagin quedat exclosos en les millores 

proposades pel govern i fixar un full de ruta amb calendari de reversio de retallades 

encara vigents i millores de condicions laborals a fer efectives.

8. L'Ajuntament de Vilafranca del Penedes treballara per millorar la coordinacio i 

integracio dels sistemes social I sanitari en coMaboracio amb el govern de la
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Generalitat de Catalunya. Amb sistemes de registre i informacio compartits, guies 

conjuntes d'actuacio respecte la cronicitat, envelliment en solitud, atencio a la 

perdua d'autonomia personal i situacions d'exclusio social, addiccions o problemes 

de salut mental.

9. L'Ajuntament de Vilafranca del Penedes trebaliara per avangar en transparencia i 

governanga participativa en coMaboracio del govern de la Generalitat de Catalunya, 

especialment en el desplegant del Consell territorial de Salut del Penedes, garantint 

la participacio dels equips de professionals i de la propia ciutadanla en la 

planificacio i decisions de gestio, especialment en I'AtencIo Primaria i Comunitaria.

10. Comunlcar aquests acords al CatSalut, a la Gerencia de TICS, a les direccions 

dels CAP I i II de Vilafranca del Penedes, a la direccio del Consorci Sanitari de I'Alt 

Penedes-Garraf, al Departament de Salut i al Departament d'Afers Socials i Treball 

de la Generalitat de Catalunya, als grups politics del Parlament de Catalunya i a les 

entitats municipalistes de Catalunya

VOTACIO:

La mocio es aprovada per unanimitat del conslstori.

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que la mocio te com element fonamental la 

potenciacio de I'atencio primaria i la recuperacio de la presencialitat del slstema 

hospitalari.

Dintre de la sanitat publica, on s'han notat mes les retallades es a I'atencio 

primaria. No es estrany que I'afectacio al Covid hagi estat especialment intensa en 

dos paisos que inverteixen poc en Sanitat (Italia i Espanya).
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L'emergencia sanitaria va obligar a reduir molt ia presencialitat, pero cal anar 

recuperant-la en ia mesura del possible. No es poden convertir unes mesures 

extraordinaries en mesures ordinaries. Cal augmentar el pressupost dedicat a salut. 
Cal donar molta importancia a I'atencio primaria, que es ei cor del sistema de salut. 

Una bona atencio primaria redueix les hospitalitzacions. Hi ha un cert consens que 

la despesa en salut publica hauria d'arribar al 7%.

El Sr. Eladio Garcia (C's) anuncia el seu vot favorable. Manifesta que les retallades 

han portat el deteriorament del sistema sanitari. Mostra el seu agraTment vers el 
personal sanitari. Cal procurar que la despesa sanitaria del Govern de !a Generalitat 
augment! fins apropar-se a la mitjana europea, al voltant del 7,5% del PIB.

La Sra. Maria Ramon (CUP) defensa el caracter public de la sanitat, prioritzant el 
serve! a les persones I per un serve! sanitari Km zero I una assistencia integral. 

Actualment no els sembla justificada la no presencialitat. Els ajuntament han de 

garantir la qualitat del sistema sanitari, de manera que els recursos sanitaris, 
sociosanitarls I de salut publica, siguin o no de titularitat publica, de Vilafranca, de 

la Comarca I de la Vegueria han de poder treballar en xarxa.

El sistema sanitari public ha de garantir una cobertura sanitaria de qualitat a tota la 

poblacio per atendre les diferents necessitats de la clutadania.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que comparteixen plenament les reflexions 

de la mocio. Catalunya va ser un model de sanitat publica durant molts anys, igual 
com tambe ho va ser en educacio durant la decada dels 90 I principis del segle XXL

La manca de recursos invertits en el sitsema sanitari els darrers anys ha influit en 

('actual sltuacio del sistema sanitari. La pandemia ens ha permes veure la qualitat 

humana I tecnlca dels equips sanitaris que tenim a la zona, amb els que I'equip de 

Govern ha mantingut un contracte permanent per donar suport a les seves 

decisions I per aprovisionar els seus magres magatzems I aprofita per donar tot el 

suport I manifesten els seu profund agrai'ment als professionals de la salut a 

Vilafranca.
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La pandemia ens obliga a repensar serveis per tal d'evitar desplagaments. Les 

visites mediques, en alguns casos, poden ser substitu'ides pel telefon, en altres no. 

Una bona atencio primaria afavoreix la prevencio i evita mals majors. No tenim 

competencia en sanitat, pero els ajuntaments som la veu del poble i per aixo 

reivindiquem una sanitat publica de sanitat, per aixo reivindiquem una major 

inversio en el nostre sistema sanitari i per aixo diuen que cal acabar amb la 

precarietat retributiva i laboral del sistema sanitari

Des del Consorci sanitari Penedes-Garraf s'esta intentant reduir les llistes d'espera. 

Un dels objectius de Tequip de Govern es assolir la coordinacio de I'assistencia 

social i sanitaria.

La Sra. Monica Hill (ERC) formula agraiment a tot els personal sanitari i no sanitari 

que ho van donar tot durant la crisi.

Fins ara Tactivitat no presencial ha estat beneficiosa a I'hora d'atendre alguns 

casos, pero es evident que no pot servir per tot. Cal posar sobre la taula tots els 

recursos, cal estudiar be quina incidencia ha de tenir I'activitat no presencial. 

L'activitat no presencial no pot suposar una perdua en I'atencio dels pacients. Cal 

fer compatible els dos sistemes, garantint que la no presencialitat es el pal de 

paller.

Des del Departament de Salut de la Generalitat es disposa d'un Pla de desescalada 

per tal de fer el seguiment dels contagis. L'hospital ja esta en un 90-95% de 

l'activitat normal respecte a I'any passat.

Venim d'una situacio precaria i tenim un problema amb el finangament. Abans del 

Covid, el pressupost de la Generalitat anava a assumir la inversio en Sanitat mes 

alta de la historia. L'estat espanyol castiga les comunitats amb mes PIB. Ens cal la 

independencia per solucionar I'ofec economic. Volen la millor sanitat publica per 

tothom.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) agraeix a tots els grups que votin a favor de la mocio. 

Quan parlava la Sra. Hill no sabia si parlava com ERC de Vilafranca o com a
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portaveu del Departament. Es evident que tenim problemes de poc finangament, 
pero tambe tenim problemes de model.

10. 38/2020/SEC_MP. PACTE PEL DRET A L'HABITATGE. Mocio presentada 

pel grup de Vilafranca en Cornu (VeC) i tambe pel d'ERC, sobre pactes pel dret a 

I'habitatge, crisi habitacional i proces participatiu relatiu al Pla Local d'Habitatge.

La crisi sanitaria provocada per la COVID-19 ha obligat els ajuntaments a apllcar 

politiques publiques de contencio durant I'estat d'alarma amb inteMigencia 

coMectiva, proximitat en I’atencio i sensibilitat en les accions i que a Vilafranca del 
Penedes s'han concretat en el Pla de Xoc acordat pels tots els grups municipals del 

consistori, amb I'objectlu de protegir la poblacio mes vulnerable i dinamitzar 

I'activitat economica.

En materia d’habitatge la situacio anterior a la crisi provocada per la C0VID19 ja 

era preocupant. L'estat espanyol liderava els desnonaments a nivell europeu, amb 

54.000 el 2019, majoritariament en regim de lloguer; el nostre pare public es 

insuficient (un 2% del total enfront del 15% de mitjana europea); disposavem d'un 

pare privat d'habitatge envellit i de mala qualitat, que no complien els estandards 

energetics actuals, i els preus de lloguer eren massa elevats en relacio amb la 

capacitat adquisitiva de la poblacio.

Aquesta situacio es el resultat de les diferents politiques impulsades pels governs 

de l'estat i de Catalunya i, especialment, de la mala gestio duta a terme durant 
I'anterior crisi immobiliaria. La crisi de 2008 i la seva gestio posterior va estar 

marcada per una emergencia habitacional caracteritzada per milers de 

desnonaments, per una severa reduccio de les partides pressupostaries quan mes 

es necessitaven, i per canvis normatius que en Hoc de beneficiar la majoria van 

afavorir a uns pocs, com el reseat bancari, la negative a la dado en pagament, la 

regulacio de les SOCIMI i la flexibilitzacio del lloguer.

Les noves mesures aprovades pel Govern estatal s'allunyen dels errors del passat, 
tot i que encara son insuficients. Tant la prohibicio de llangaments, les ajudes al
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lloguer, com la prorroga automatica dels contractes de lloguer han estat mesures 

essencials, perd que caldria prorrogar, com a minim, fins a finals d'any. La 

Generalitat de Catalunya tambe ha empres mesures, sobretot, per fer front a 

Temergencia habitacional. Pero, aquestes mesures, importants i necessaries, son 

mesures d'urgencia i no suposen un canvi estructural en un pais que encara pateix 

un retard considerable en relacio a les millors practiques europees en politiques 

d'habitatge.

L'acces i la qualitat de I’habitatge son factors decisius en la llulta contra les 

desigualtats i el canvi climatic. A mes, tant la promocio de nous habitatges, com la 

millora dels existents tenen importants impactes economics.

Cal afrontar I'emergencia habitacional com una oportunitat per a I'impuls d'una 

economia sostenible, i aixo requereix treballar en un gran pacte a nivell estatal i 

catala de caracter estructural i amb horitzons a llarg termini que impliquin totes les 

administracions publiques i les organitzacions socials.

Donada la gran preocupacio que els ens locals comparteixen sobre com garantir el 

dret a I'habitatge davant de la enorme crisi habitacional que viurem per la crisis 

econdmica ocasionada per el coronavirus SARS-CoV'2, estem convengudes que des 

del municipalisme hem de liderar una estrategia compartida amb la resta 

d'administracions per a garantir aquest dret. Una estrategia que abordi la imminent 

emergencia, perd que tambe se centri en canvis de caracter estructural mitjangant 

una Pacte d'Estat I un Pacte de Catalunya pel Dret a THabitatge.

A Vilafranca del Penedes les necessitats d'habitatge digne i assequible son molt 

grans. Entre 2012 i 2019 una mitjana de 185 persones/families s'han inscrit en el 

Registre de SoMicitants d'Habitatges amb Proteccid Oficial i, actualment, hi ha 

1.238 persones inscrites pendents d'accedir a un habitatge amb proteccid oficial.

Vilafranca del Penedes inicia just ara el debat sobre el Pla Local d'habitatge que 

necessitara del compromls ferm d'inversid en habitatge per part del govern de 

I'Estat i de la Generalitat de Catalunya. Per aixd es el moment oportu per treballar 

per un Pacte d'Estat i un Pacte de Catalunya pel Dret a I'habitatge que faciliti la
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tasca de I'Ajuntament en la promocio de I'habitatge digne I assequible a la nostra 

Vila, preferentment de lloguer.

Ateses les consideracions anteriors, proposem

ACORDS:

1. L'Ajuntament de Vilafranca del Penedes es compromet a obrir el debat 

participatiu sobre el Pla Local d'Habitatge el mes de setembre de 2020 i ha 

desenvolupar-lo amb la maxima participacio ciutadana I rapidesa.

2. Instar la cooperacio entre totes les administracions publiques per a fer front a la 

crisi habitacional post COVID-19 i fer tots els esforgos possibles per a garantir el 

dret a I'habitatge, mitjancjant un Pacte d'Estat i un Pacte de Catalunya pel Dret a 

I'Habitatge.

3. Demanar que aquests Pactes pel Dret a I'habitatge contemplin, com a minim, el 

decaleg de mesures seguents:

a. Impuls de I'habitatge public com un dret inalienable dels ciutadans, 

necessari per a la cohesio social i com a sector estrategic per a la recuperacio 

economica, la cohesio social i la lluita contra el canvi climatic. Per aixo cal un 

increment del pressupost d'habitatge fins a l'l% del PIB.

b. Aplicacio d'una nova moratoria per a desnonaments i una nova prorroga 

automatica dels contractes de lloguer, de com a minim a finals de 2020.

c. Creacio de mecanismes de mediacio obligatoria com a requisit previ a 

I'inici de qualsevol proces judicial de desnonament.

d. Inici d'una una reforma fiscal per beneficiar el lloguer protegit, la 

rehabilitacio i tornar a desgravar les rendes de lloguer en la declaracio de 

I'lRPF.
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e. Impuls a la construccio d'habitatge donant prioritat al lloguer protegit i 

altres regims no especulatius com la cessio d'us mitjangant processes de 

industrialitzacio i amb un nou model de coMaboracio public-privat.

f. Impuls a la rehabilitacio energetica i d'accessibilitat del pare d'habitatges, 

oferint ajuts i/o subvencions als propietaris per a detectar possibles 

deficiencies en els edificis mitjangant la I.T.E. (Inspeccio Tecnica d'Edificis).

g. Garantia dels drets energetics a tots els veins amb la implementacio de 

comptadors socials i la prohibicio dels tails energetics a!s coMectius mes 

vulnerables.

h. Lluita contra Tespeculacio.

i. Reconversio dels habitatges buits de la SAREB i dels grans tenidors en 

habitatges de lloguer per a families vulnerables, cedint-los a!s ajuntaments 

mitjangant les borses de lloguer municipals, expropiant-ne I'us o cedint-los 

als ajuntaments mitjangant les borses de lloguer municipals.

j. Regulacio i control del preu dels lloguers.

4. Instar el Govern de TEstat espanyol, a la Generalitat de Catalunya i a les entitats 

municipalistes, a posar en marxa aquests Pactes pel Dret a I'Habitatge el mes aviat 

possible.

5. Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a aprovar una nova liei de barris 

i pobles per fomentar la rehabilitacio habitacional i energetica en barris i pobles en 

situacio de vulnerabilitat i amb habitatges envellits.

6. Donar pie suport a la Proposicio de Llei de Contencio I Moderacio del Preu del 

Lloguer presentada pels Sindicat de Llogaters als grups del Pariament de Catalunya 

i fonamentada en el Codi Civil que, de fet, ja regula els arrendaments rustics i 

permet regular els urbans.
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7. Per efectiu el punt 14 del Pla de Xoc d'aquest Ajuntaments i que contempla la 

suspensio del pagament dels lloguers socials dels habitatges que gestiona 

I'Ajuntament.

8. Traslladar els presents acords al Govern de I'Estat espanyol, a la Generalitat de 

Catalunya, a la Diputacio de Barcelona i a les entitats municipalistes de Catalunya i 

a la FEMP, a la PAH i al Sindicat de Llogaters.

El text de la mocio recollida en aquesta acta reflecteix el redactat final que recull les 

diferents esmenes aprovades respecte a la versio original que es va sotmetre a 

consideracio del Pie.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per 20 vots favorables (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i 

una abstencio (IC's).

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que la mocio insta al govern de la Generalitat 

i al de I'Estat per tal que aprovin un gran pacte per I'habitatge, per tal de 

promocionar la polftica publica d'habitatge. La mocio que es sotmet a debat 

incorpora les modificacions proposades pels grups municipals d'ERC i de la CUP.

Hi ha una bombolla immobiliaria i un envelliment del pare d'habitatge. Recorda que 

dels 135 desnonaments anuals que hi ha a Vilafranca, 3A son per impagament del 

lloguer. Un percentatge molt important de persones que viuen de Itoguer, dediquen 

mes del 40% dels ingressos al pagament del lloguer. A Europa, la mitjana de renda 

destinada a habitatge es entre unl2 i un 15% dels ingressos.
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Els preus lliures son dificilment considerats assequibles per la majoria de la 

pobtacio. A Vilafranca hi ha unes 1.200 persones que estan esperant un habitatge 

de proteccio oficial. De les persones que demanen habitatge de proteccio oficial un 

34% te ingressos per sota de 10.000€ anuals i un 30% te ingressos entre 10.000 i 

20.000C anuals. Aquestes persones, dificilment poden accedir al pare d'habitatge.

Finalment, la mocio vol donar suport a la llei de limitacio dels preus del lloguer.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que els punts i) i j) de Tapartat 3 no son els seu 

model. Tot el mon te dret a una vivenda, necessitem disposer de vivenda publica, 

pero el seu model no esta en incidir en el mercat lliure.

L'administracio ha de procurar que hi hagi habitatge public perque qui ho necessiti, 

pugui accedir a una vivenda digna. Esta d'acord amb els mecanismes de mediacio.

El Sr. Noel Vihas (CUP) manifesta que sempre estan a favor de les propostes per a 

miilorar el dret d'acces a I'habitatge perque deixi de ser un producte de mercat i 

torni a ser un dret garantit inalienable per a totes ies persones. Els sorpren que 

moltes de les propostes de la mocio son de competencia estatal on el grup 

proponent esta governant junt amb el PSOE.

La gran majoria dels punts de la mocio, hi estan d'acord. Han presentat esmenes 

per tal que quedi clar que no es pot lligar la recuperacio economica amb practiques 

especulatives.

La mocio posa el focus del problema en el lloguer. Als paTsos Catalans, durant I'any 

2019 hi va haver 20.000 desnonaments. Uns 5.000 per execucions hipotecaries i la 

resta per impagament del lloguer, L'increment del lloguer a Vilafranca dels darrers 4 

anys ha estat del 39%. Cal per tant aturar tots els desnonaments i cal regular el 

preu del lloguer.

S'alegren de que s'hagi recuperat I'Oficina d'Habitatge i de que s'estigui redactant 

un Pla local d'habitatge. Cal ampliar el pare municipal d'habitatge d'emergencia i 

dotar-se d'habitatge de titularitat 100% publica.
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Proposen introduir un unic concepte a les esmenes ja presentades, que es: impuls 

de I'habitatge public

El Sr. Salvador Campama (ERC) felicita el .sindicat de llogaters a I'hora de portar al 

Parlament la la Proposicio de Llei de contencio i moderacio del preu del lloguer.

Demanen encapgalar la mocio i celebren la incorporacio de les esmenes proposades

Veuen amb bons ulls les mesures de la Generalitat en situacions d'emergencies. El 

problema de la manca d'habitatge es estructural i per aixo cal canvis estructurals. 

Recorda que el dret a I'habitatge esta a la constitucio espanyola, pero el regim del 

78 no el respecta.

Demanen la creacio d'una linia d'ajuts destinat a les families amb problemes per fer 

front al lloguer.

La Sra. Lourdes Sanchez (PSC) manifesta que estan d'acord amb I'exposicio de 

motius de la mocio.

Moltes vegades, I'ajuntament no te les eines per poder desenvolupar politiques 

d'habitatge. Des de I'ajuntament es fan actuacions estructurals. S'ha creat I'Oficina 

d'Habitatge, es va crear la Regidoria d'Habitatge. L'oficina va entrar en 

funcionament per poder fer front a les soMicituds d'ajuts i es va poder donar 

resposta satisfactoria a les necessitats dels soMicitants.

Respecte a les mesures contemplades en I'apartat tercer de la mocio, posa de 

manifest el fet de destinar 300.000C del pressupost municipal a habitatge, no es 

cornu en ajuntaments de la nostra mida. Tambe es mostra d'acord en aplicar una 

moratoria pels desnonaments i prorroga automatica dels contractes. S'esta 

treballant en I'establiment de mecanismes de mediacio. Estan d'acord amb 

I'establiment de beneficis fiscals pel llogeur protegit i la rehabilitacio. L'ajuntament 

esta en converses amb un promotor d'habitatge cooperatiu i s'esta estudiant les 

possibilitats de la masoveria, s'impulsa la rehabilitacio energetica i I'accessibilitat i
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s'utilitza el dret de tempteig i retracte com eina contra I'especulacio. Som dels 

primers ajuntaments que van fer convenis amb la SAREB per accedir als seus 

habitatges.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC), accepta la modificacio de darrera bora proposada per 

la CUP i no accepta modificar la proposta com demanava C's, perque ells defensen 

un altre model.

El que demana es que el Govern municipal es posicioni i exigeixi mes politiques 

publiques d'habitatge a la Generalitat i a I'Estat. Rosa de relleu que es important la

tots els grups per treballar en politiques municipalsbona disponibilitat de 

d'habitatge.

11. 39/2020/SEC_MP. BUSOS A BARCELONA DURANT OBRES TREN 

RODALIES. Mocio presentada pel grup 

encapgalada pel grup municipal de VeC, sobre increment de la frequencia de busos 

a Barcelona mentre durin les obres ferroviaries de la linia de trens R-4, i altres 

mesures de transport.

municipal d'ERC i finalment tambe

A partir de finals d'aquest mes de juliol i fins al novembre, la linia R4 de rodalies 

estara tallada entre les estacions de Martorell i Sant Sadurni d'Anoia. I en el tram 

Sant Sadurni d'Anoia-Santa Margarita i els Monjos hi haura nomes una linia 

disponible.

Aquest fet produira que el desplagament dels estudiants i treballadors que utilitzen 

rodalies per desplagar-se a Barcelona es converteixi en un turment. Si ja de per si 

el serve! de rodalies es deficient, durant aquests llargs quatre mesos, suposant que 

les obres no pateixin cap retard, s'agreujara. Els usuaris hauran de fer 

transbordament a Sant Sadurni passant del tren a un bus fins a Martorell, 

enllagar en un altre comboi fins a Barcelona. Dos trens i un bus. Si de Vilafranca a 

Sants ja es triga mes d'una hora actualment en Renfe, amb aquesta nova situacio 

el temps s'allargara considerablement. Una situacio que ja va produir-se durant les 

obres de la doble via durant la decada de 1980.

alia
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Les deficiencies en la xarxa de rodalies son amplies, les necessitats que el Penedes 

te per estar ben connectat amb el tren son evidents i es resumeixen en millors 

infraestructures i mes frequencies i en Taposta pels trens regionals. Una 

reivindicacio que hauria de ser primordial per a qualsevol govern de Vilafranca.

Les deficiencies i les necessitats ferroviaries quedaran posades de nou de manifest 

quan acabin precisament les obres que provocaran aquests tails a la R4. Amb la 

posada en marxa de les obres entre Castellbisbal i Martorell es possibilitara un gran 

augment del pas de trens de mercaderies per la Ifnia R4, fet que suposara un 

augment de la saturacio de la mateixa i Timpediment de millorar i incrementar les 

frequencies.

Davant la mes que probable problematica que els tails produiran, sobretot a partir 

de setembre, als usuaris de la Ifnia, que a Vilafranca es calculen entorn a les 6000 

persones, cal que es plantegin alternatives reals i utils.

Des del grup municipal d'Esquerra Republicana es proposa al Pie municipal de 

ITVjuntament de Vilafranca Tadopcio dels seguents acords:

1. Acordar una resposta conjunta dels municipis de la comarca afectats davant 

del Govern de la Generalitat

2. Impulsar, conjuntament amb les administracions responsables, un bus 

Vilafranca-Vilanova per facilitar Tanada d'usuaris de la Renfe a I'estacio de 

Vilanova.

3. Traslladar aquest acord a la delegacio del govern de la Generalitat al Penedes, 

a la conselleria de Territori i Sostenibilitat, al Consell Comarcal de I'Alt 

Penedes, a la Plataforma del transport public del Penedes, a Renfe i Adif.

El text de la mocio recollida en aquesta acta reflectelx el redactat final que recull les 

diferents esmenes aprovades respecte a la verslo original que es va sotmetre a 

consideracio del Pie.
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VOTACIO:

La rriocio es aprovada per unanimitat del consistori.

INTERVENCIONS:

El Sr. Pere Sabat (ERC) manifesta que les mes de 3.000 persones usuaries de 

Testacio de Vilafranca a partir del dia 25, viuran un calvari per tal d'arribar a 

Barcelona en tren. Fins al novembre la linia estara tallada entre les estacions de 

Martorell i Sant Sadurni i en el tram de Sant dSadurni fins Santa Margarida i els 

Monjos, nomes hi haura una via disponible. El servei de rodalies, ja de per si 
deficient, agreujara la seva deficiencia durant aquests 4 mesos, havent de fer-se 

transbords i allargant el temps de viatge notoriament.

Als estudiants de la Universitat d'Autonoma a mes, el Departament de Territori no 

posara en funcionament la linia d'autobus directe de Vilafranca a I'Autonoma, tal 
com s'havia compromes.

Amb I'entrada en funcionament de les obres, es possibilitara un grau augment del 
pas de mercaderies per la R4, que suposara la saturacio de la linia i ^impediment 
de millorar frequencies. Es passara de tenir una quarentena diaria de trens de 

mercaderies a tenir-ne mes de 100. Els usuaris de Vilafranca cal que es plantegin 

alternatives reals i utils.

El punt primer de la part dispositiva de la mocio parla de I'increment de les 

frequencies dels busos directes a Barcelona, per donar alternativa a la gent. Es 

feliciten de que la Generalitat hagi anunciat que incrementara les frequencies.

Un altra de les propostes que inclouen en la mocio es Taugment de la connexio amb 

Vilanova mitjangant bus, per tal de poder agafar el tren des d'alla, cosa que permet 
al mateix temps, la vertebracio del Penedes.
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Proposen eliminar el primer punt de la part dispositiva de la mocio i mantenir la 

resta.

El Sr. Eladio Garcia (C's) esta d'acord amb les peticions que es fan. Esperen que el 

Govern de la Generalitat, conformat per ERC i JxC assumeixi aquestes propostes 

concretes

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncia que votara favorablement i demana encapgalar 

la mocio. Es una resposta raonada a un greuge que patirem en temes de transport i 

mobilitat. En aquest problema, o s'hi impllquen els ajuntaments del Penedes o 

dificilment ens en sortirem. Cal millores estructurals al servei de rodalies i recorda 

que tenim una Comissio del transport public, que hauria d'entomar aquestes 

questions i estudiar i treballar aquests temes.

El Sr. Noel Vinas (CUP) manifesta que votaran a favor. Creuen que es necessari la 

millora del transport public a Vilafranca i a la Comarca. Calen accions prioritaries en 

aquests temes, treballar i pressionar les administracions competents per millorar el 

servei de rodalies a la R4 i la millora de les connexions amb Barcelona i Tarragona i 

tambe amb la universitat Autonoma, Vilanova i Igualada.

La promocio del transport public i la rebaixa de preus son accions essencials si es 

vol que el transport public sigui atractiu i s'incrementi el seu us

El Sr. Miquel Medialdea (PSC) manifesta que donen suport a la mocio. Intenta 

millorar la comunicacio amb Barcelona. Hi ha unes obres que tindran un impacte 

molt negatius en els viatgers mentre aquestes durin i confia que a la llarga, el 

resultat sigui favorable.

Tambe donen suport a la millora de la comunicacio en transport public amb altres 

capitals de la vegueria.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que donaran suport a la mocio. Es necessari el 

posicionament de tots plegats.
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Les obres seran bastant dures. Esta previst que acabin e! 15 de novembre El 

Departament els va assegurar que ['augment de les frequencies sera sostingut fins 

que acabin les obres.

Renfe ha manifestat que intentara que els busos entre Sant Sadurni i Martorell 

siguin llangadera, per tal d'augmentar al maxim la capacitat. Tambe els han dit que 

de cara als darrers viatges de la nit, intentaran que els busos arribin a Sant Vicens 

de Calders, per evitar els canvis de mitja de transport.

En quant al bus directa a la Universitat Autonoma, tenen el compromis del 

Departament de que es faci, el problema esta en que la concessio s'ha de licitar i 

requereix publicitat en el Diari de la Unio Europea, cosa que ho endarrereix tot i 

que I'entrada en funcionament no sera abans del febrer de 2021.

12. 40/2020/SEC„MP. ACUSACIONS I SUPORTS A A.S.M I REPRESSIO 

PERSONES ACUSADES. Mocio del grup municipal de la CUP i finalment tambe 

encapgalada pe grup municipal d'ERC, demanant que la Generalitat retiri Tacusacio 

penal contra A.S.M, que I'Ajuntament li doni suport i que s'aturi repressio contra 

certes persones acusades.

L'l d'oetubre de Tany 2018, durant les protestes pel primer aniversari del 

referendum d'autodeterminacio del Principat de Catalunya, es van produir 

nombroses mobilitzacions arreu del pais, una de les quals va acabar davant del 

Parlament de Catalunya per reclamar i exigir que s'implementes el que el poble va 

fer possible defensant les urnes i els coMegis l'l d'oetubre del 2017 i tambe la 

llibertat dels i les preses politiques catalanes. Aquesta mobilitzacto va ser dissolta 

amb forta duresa i violencia per part del cos policial dels Mossos d'Esquadra.

Entre les persones detingudes durant els mesos posteriors a aquella Jornada de 

reivindicacio s'hi troba el Jove vilafranquf Adrian Sas Menendez, al que se I'acusa 

dels delictes de desordres publics, atemptat a I'autoritat i lesions, en un judici que 

se celebrara el 17 de novembre del 2020 i on es personen com a acusacio tant la 

fiscalia, que li demana 7 anys de preso, com tambe la Generalitat de Catalunya,
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que I'hi demana 5 anys i mig de preso pel simple fet de mobilitzar-se i reivindicar el 

que el poble havia votat durant el referendum de I'l-O.

Cal destacar que en aquelles dates el context social i politic a Catalunya es 

caracteritzava per una desmesurada intensitat repressive per part de TEstat 

Espanyol, i tambe de la Conselleria d'Interior de la Generalitat de Catalunya, a 

traves del poder judicial i del Cos Nacional de Policia, la Guardia Civil i els Mossos 

d'Esquadra, contra la societat i les institucions catalanes, que necessitava la 

fermesa i determinacio de la mobilitzacio ciutadana permanent per poder 

contrarestar els abuses de poder que, a tots els nivells, amenagaven les 

institucions, els Drets Fonamentals, i les aspiracions nacionals de Catalunya.

Nomes una sentencia absolutoria pot admetre's davant la situacio politica i context 

repressiu als quals el poble catala esta sent exposat, d'una manera cada vegada 

vergonyosa. Aquell dia, com tants altres de la nostra historia i 

especialment durant els darrers anys, les persones van sortir de manera lliure i 

massiva als carrers de tot el pais per defensar els seus drets i expressar el seu 

descontent respecte el panorama politic. En moltes de les mobilitzacions que s'han 

dut a terme durant els ultims temps, tots els cossos policials ban intervingut de 

manera impune i desmesurada. Sovint, d'aquests fets n'han sorgit detencions i 

denuncies, on tambe s'hi persona la Generalitat de Catalunya, la qual demana 

penes desmesurades sota arguments dubtosos i legalment questionables.

mes accentuada

Per tot el que hem exposat anteriorment, proposem al Pie de TAjuntament de 

Vilafranca del Penedes Tadopcio dels seguents ACORDS:

PRIMER.- DEMANAR al Govern de la Generalitat de Catalunya que es retiri com a 

part acusatoria en el proces judicial de TAdrian Sas Menendez.

SEGON.- EXPRESSAR I TRASLLADAR la solidaritat i el suport de I'Ajuntament de 

Vilafranca amb I'Adrian i la seva famflia per tot el patiment i danys que es deriven 

de la situacio de judicialitzacio que estan vivint.
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TERCER.- DEMANAR a les autoritats estatals i autonomiques que aturin la 

persecucio i repressio contra totes aquelles persones i col-lectius que lluiten per 

defensar els drets fonamentals i aspiracions nacionals fent us dels seus drets a 

protesta i de llibertat d'expressio.

QUART.- COMUNICAR els presents acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, 

al Parlament de Catalunya, a tots els ajuntaments de la Vegueria Penedes, a la 

Flscalia, i al jutjat d'instruccio que estigui tramitant el cas.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per 20 vots favorables (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) I 

1 vot negatiu (IC's).

INTERVENCIONS:

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que ahir van fer una roda de premsa 

explicant el contingut de la mocio que presenten en nom del Grup de suport per 

I'absolucio i la Baula de xarxa solidaria i agraeixen la feina que fan les dues 

entitats.

La repressio politica es Taccio de retenir o reprimir actuacions politiques o socials 

exercides des del poder per neutralitzar la voluntat critica dels coMectius opositors 

o discrepants mitjangant la limitacio de les llibertats publiques del sistema 

democratic.

L'l d'octubre de Tany 2018, durant les protestes pel primer aniversari del 

referendum d'autodeterminacio del Principat de Catalunya, es van produir 

nombroses mobilitzacions arreu del pals, una de les quals va acabar davant del 

Parlament de Catalunya per reclamar i exigir que s'implementes el que el poble va 

fer possible defensant les urnes i els coMegis l'l d'octubre del 2017 i tambe la
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llibertat dels i les preses politiques catalanes. Aquesta mobilitzacio va ser dissolta 

amb forta duresa i violencia per part del cos policial dels Mossos d'Esquadra.

Entre les persones detingudes durant els mesos posteriors a aquella jornada de 

reivindicacio s'hi troba el jove vilafranquf Adrian Sas Menendez, al que se I'acusa 

dels delictes de desordres publics, atemptat a I'autoritat i lesions, en un judici que 

se celebrara el 17 de novembre del 2020 i on es personen com a acusacio tant la 

fiscalia, que li demana 7 anys de preso, com tambe la Generalitat de Catalunya, 
que I'hi demana 5 anys i mig de preso pel simple fet de mobilitzar-se i reivindicar el 

que el poble havia votat durant el referendum de I'l-O.

Esperen que els grups municipals d'ERC i de JxC que formen part del Govern de la 

Generalitat, es desmarquin i donin suport a la mocio.

La repressio contra els moviments rupturistes no sempre treballa amb la mateixa 

intensitat, pero no podem deixar que venci la ideologia de la por o de I'opressio. La 

solidaritat es la seva millor arma per combatre la repressio.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que votara en contra de la mocio presentada per 

a consum intern. Els arguments son els mateixos de sempre. Aquest es un estat de 

dret i cal esperar la sentencia i es pot recorrer.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncia que votara a favor. El Govern de la Generalitat 
hauria de retirar-se de la posicio acusatoria. No tindria massa sentit que des del 
Govern es cridi a la gent a manifestar-se i el mateix Govern adopti la posicio 

acusatoria.

Li sembla molt lloable que Tajuntament de Vilafranca manifest! el seu suport a 

I'Adria i a la seva familia i esta d'acord amb que es vagi eliminant la repressio i les 

lleis que ho permeten.

La protesta es legitima sempre i quan es mantingui dintre d'unes normes. 

Reivindiquen que la legitimitat de la protesta es valida pels temes nacionals, pero 

tambe pels socials
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El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que en el tema politic, no volen entrar. En 

aquest cas, coneixen la familia i hi han pogut parlar i sembla que no hi va haver 

agressio. La posicio acusatoria de la Generalitat de Catalunya, suposen que es pel 

fet que es un posicio habitual, pero els fets no semblen que siguin prou rellevants.

Anuncia que votaran a favor i esperen que la Generalitat es pugui retirar.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) demana encapgalar la mocio i manifesta que volen 

que s'aprovi amb el consens mes gran possible perque afecta a un vilafranqui, que 

com molts de nosaltres va sortir a manifestar-se per la repressio de I'l d'octubre. 

Ara, el mes important es aprovar la mocio, no nomes a Vilafranca, sino al maxim 

nombre de municipis i per aixo no val la pena polemitzar i transformer ia mocio en 

una proclama partidista. Cal instar al Govern de la Generalitat a retirar-se de 

I'acusacio. Demanar a qualsevol estament public que deixi de criminalitzar a les 

persones que lluiten pels drets fonamentals, per la Nibertat d'expressio i la llibertat 

nacional i donar el pie suport a TAdria i a la seva familia.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que el que cal es basicament demanar a la 

Generalitat que retiri la seva acusacio i creu que tots els grups consideren excessive 

la pena proposada per un acte com el que es va produir. Consideren que la pena 

que es demana es totalment desproporcionada.

13. PRECS I PREGUNTES.

El Sr. Eladio Garcia (C's) formula el prec a Tequip de Govern per tal que reconsideri 

les adjudicacions dels pisos de la Rambla de Sant Francesc, ja que considera que 

podrien estar en un regim de lloguer ordinari i les rendes que s'obtinguessin, 

podrien servir per obtenir un altre pis de lloguer per a finalitats socials en un altre 

indret.

Insisteix en el prec per tal que s'adequi la retolacio de la plaga de la Constitucio a la 

seva denominacio legal.
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Demana a Tequip de Govern que doni instruccions als equips de neteja de la Vila 

per tal que netegin els arbres I fanals de plastics contaminants.

Tambe demana que es procedeixi al repintat dels bancs publics.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) demana com ban quedat les subvencions anuals a les 

associaclons de veins

Tambe exposa que hi ha moltes queixes sobre Tactitud d'alguns cotxes I motos que 

fan molt de scroll I fins i tot curses per algunes avingudes o carrers de La Girada. 

Els interessa saber qulnes actuacions s'han fet per la Policia municipal

Tambe demana que es faci un seguiment a les terrasses dels bars, sobre tot, als 

seus horaris I als scrolls que es generen.

A Tavinguda del Pla del Diable a Talgada de I'Escola Balta I Elias hi ha una senyal de 

llmitacio de velocitat a 30Km/h. Considera que seria convenient que aquesta 

senyalitzacio s'indlques en altres punts de Tavinguda.

Aixf mateix demana que I'ajuntament posi fi a situacions d'infrahabitatge que 

s'estan produint en el municipi.

Demana informacio sobre els acords que s'hagin pogut assolir en la Comissio de la

verema.

Finalment reclama les dades dels ajuts a I'escdlaritzacio dels cursos 2018/2019 i 

2019/2020, que tot I haver estat soMicitats i reclamats diversos cops, encara no 

han obtingut resposta.

El Sr. Noel Vihas (CUP) reclama el Pla d'usos del Centre Civic de I'Espirall, a veure 

si els el poden fer arribar.
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La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que van presentar una serie de preguntes per 

escrit i que esperen la resposta per escrit. Algunes d'elles son:

Sobre la modificacio de les faganes del Mercat de la Carn, en quin estat es troba 

aquest projecte?

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que en els bens d'interes cultural local, no 

es preceptiu demanar informe a la Generalitat. Aixo no obstant, si que han parlat 

amb ia tecnica de patrimoni de la Generalitat i els va recorder que no havia 

d'emetre informe. Ens va demanar com continuaria I'actuacio per tal de mantenir la 

simetria i la nostra resposta va ser que quan es puguin traslladar els quadres 

electrics, es realitzara la resta de I'actuacio.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que han demanat la convocatoria de la 

comissio de Transport Public, el Consell Municipal de Salut, el Consell Municipal de 

Convivencia i Policia Comunitaria i el patronat de la Festa Major. Son Consells que 

porten molt temps sense convocar-se.

L'alcalde Pere Regull (JxV) enten que aixo son precs i per tant, ja es faran les 

convocatories.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que en quant al Consell municipal de Drets 

Socials, que ERC va demanar que no es suspengues la seva convocatoria, la 

convocatoria oficial no va sortir perque en la darrera reunio es va quedar que es 

reunirien el dijous 23 de juliol, per tractar el tema dels pressupostos, pero com que 

no teniem documentacio per parlar-ne, va considerar que no valia la pena 

convocar-la. La resta de questions, es va donar documentacio suficient per tal que 

els membres estiguin informats.

Entoma les reflexions que els han fet arribar per tal de no suspendre convocatories 

en ulteriors ocasions.

La Sra. Monica Hill (ERC) insisteix en que la convocatoria no es postposi per al 

setembre.
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El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que es fara tant aviat com sigui possible

El Sr. Miquel Medialdea (PSC) respon sobre la soMicitud de local de TAgrupament 

Escolta i Guia La Canadenca. Exposa que es van reunir fa unes setmanes perque 

s'havien assabentat de Taprovacio del planejament urbanistic al Pati del Gall. Van 

parlar amb els Serveis Urbanistics i van dir que a priori no hi hauria un local amb 

les caracteristiques que ells demanen. Des de Joventut es va tornar a revisar tot el 

cataleg de patrimoni de I'ajuntament i malauradament no tenim immobles 

disponibles

Seguidament ('alcalde aixeca la sessio, de la qual, com a secretari, estenc 

aqta.

esta

El secretari, Vistyplau

('alcalde,

AJUNTAMENT
^ALAFRANCA
deiSrenedes
Secretariats.

AJUNTAMENT 
yfLAFRANCA 
'DEL PENEDES
Alcaldla

W3l

59




